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Mr. Missakian. Ms. Meehan, my name is Craig Missakian . 

2 I ' m one of the lawyers for the majority staff on the House 

3 Select Committee on Benghazi. Before we begin the 

4 questioning, I 'm just going to go over some ground rules. 

5 First, we're conducting this transcribed interview pursuant 

6 to resolution of Cong ress, and I just wanted to make sure 

7 that you understand when you're answering our questions or 

8 answering questions from Members of Congress. that you're 

9 subject to the penalties provided for in 18 U.S.C . 1001 that 

10 requires to provide truthful testimony , and if you don't, you 

II could be subject to criminal penalty . Do you understand 

12 t hat? 

13 

14 

Ms. Meehan . I do . 

Mr. Missakian. Is there any reason why today you can' t 

15 give us your best. most truthful testimony? 

16 Ms. Meehan. No reason. 

17 Mr. Missakian. Now, this is going to be a little 

18 different, and I don't know if you've ever had your 

19 deposition taken before. but it is going to be a little 

20 different than a deposition would occur in the context of a 

21 Federal District Court proceeding, for example. Here, there 

22 are no objections other than for privi l ege . To the extent 

23 that an objection i s raised for privilege and we can't 

24 resolve it here , i t will then go to the chairman of the 

25 committee. Trey Gowdy, and it will be resolved at that level. 
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So just to clarify, are you represented here today by 

2 counse l? 

3 Ms. Meehan. I am accompanied today by members of the 

4 White House counsel staff. I do not have personal counse l 

5 he re. 

6 Mr. Missakian . So to the extent that Mr. McQuaid or the 

7 other lawyers here from the White House counsel staff intends 

8 to raise objections based on privilege, we can deal with 

9 those as they come up. 

10 Ms. Meehan. Okay. 

I I Mr. Missakian. The ground rules for this interview, 

12 it's also a little different than a deposition. What happens 

13 is the majority staff will begin the questioning, and we will 

14 go for an hour. Then once we're finished, the lawyers from 

15 the minority staff will step in , and they will go for another 

16 hour; and we'll go back and forth until everyone i s finished 

17 asking all their questions . 

18 If at any time in the middle of an hour or at the end of 

19 an hour if you want to take a break for any reason or no 

20 reason, just let us know, and we'll do our best to 

21 accommodate that. Have I left anything out? 

22 Mr. Chipman . Perhaps if you could get a record of those 

23 who are in attendance. 

24 Mr. Missakian . Yes. Typically we go around the room 

25 and i ntroduc e people. As I said, I am Craig Missakian from 
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the majority staff. 

2 Ms. Clarke. Sheria Clarke fr om the majority staff. 

3 Ms. Sachsman Grooms. I 'm Susanne Sachsman Grooms from 

4 the minority staff. 

5 Ms. Sawyer. Heather Sawyer fr om the minority. 

6 Ms. O'Brien. Erin O'Brien, minority. 

7 Mr. Walsh. James Walsh. White House counsel's office. 

8 Mr. Zaid. Zaid Zaid, White Ho use counsel's office. 

9 Mr. McQuaid. Nick McQuaid. White House counsel's 

10 office. 

II Ms. Meehan. And Bernadette Meehan. witness. 

12 Mr. Chipman. Dana Chipman wit h the ma jor i ty staff. 

13 EXAMINATION 

14 BY MR. MISSAKIAN: 

I 5 Q Let's begin . Ms. Meehan, let ' s start with where 

16 did you work and what was your title in September of 2012? 

17 A In September of 2012. I was a foreign service 

18 officer on detail to the White House National Security 

19 Council . My title was assistant press secretary in the 

20 National Security Council Press Office . 

21 Mr. Mi ssaki an. For the record. we just had two 

22 additional people join us. Gentlemen, could you state your 

name for the recor d. 

24 Mr. Kenny . Peter Kenny for the minority staff. 

25 Mr. Rebnord. Dan Rebnord fo r the minority. 
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BY MR. MISSAKIAN: 

2 Q And when did that detai l begin? 

J A My deta i l began in July of 2012. 

4 Q How long did it last? 

5 A I was a member of the NSC press team until June of 

6 2015, though my position within the NSC press office changed 

7 over those 3 years. 

8 Q How did i t change? 

9 A I eventual ly became the depu ty spokesperson and 

10 then eventually the spokesperson for the National Security 

II Council. 

12 Q When did that first change in you r title occur? 

13 A I became the deputy at some point in 2013, summer 

14 of 2013, I think. 

15 Q And when were you promoted to be the spokesperson 

16 of the National Security Council? 

17 A In the summer/fall of 2014 . 

18 Q I've see the National Security Council referred to 

19 some ti mes by a di f ferent acronym, NSS, sometimes NSS, 

20 someti mes NSC. What do you prefer? What is it? 

21 A 
1....00..S 

It is currently NSC staff. When I started it~ 

22 NSS staff, but it has since gone back to being of ficia l ly 

ca lled NSC staff. 

24 Q So if I refer to it as NSC, we'll all know what 

25 we're talking about? 
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A Yes. 

2 Q Prior to becoming a detailee to the NSC in July of 

3 2012, what were you do i ng at the State Dep artme nt? 

4 A I began my career as a Foreign Service officer i n 

5 2004. I served a 2-year assignment as the U.S. Embassy in 

6 Bogota, Colombia, from 2004 to 2006. I n 2006, I vol unteered 

7 to serve in Iraq. So from September 2006 until September 

8 2007 , I was at t he U.S. Embassy in Baghdad, Iraq. I, then , 

0 returned to Washington and studied Arabic full- time at the 

10 Department of State's Foreign Service Institute in Virginia. 
C\bov \-

ll That was~ 10 months. I, then, was deployecl to the U.S. 

12 Consulate General in Dubai, the Uni ted Arab Emi ra tes. That 

13 was from the summer of 2008 until the summer of 2010. 

14 In the summer of 2010, I retu r ned to Washington and 

IS began a detail , or an assignment , I should say, in t he 

16 Department of State's Executive Secretariat. That wa s 

17 approximately 10 months. I , then, became the Foreign Service 

18 officer filling a special assistant position in the Secretary 

19 of State's office. I did that for approximately 15 months. 

20 until I was detailed over to the Nationa l Security Co uncil in 

21 July of 2012. 

Q And once you got to the National Security Council 

in July of 2012, what were your duties? 

2-1 A My responsibility, at that pa r ticular point in 

time, was to handle press inquiries related to administration 



policy in the Middle East and North Africa. 

Q Could you give us a little bit of an idea what the 

3 struct ur e of the off ice looked like? 

4 A Sure . At that point in time, we were four press 

5 officers on detail from various na tional security agencies. 

6 We reported t o both the spokesperson at t he time . and t he 

7 deputy national security advisor for s tr ategic 

8 communications . 

9 Q Who was the spokesperson at the t i me? 

10 A At that time, it was Tommy Vietor. 

11 Q Tommy Vietor was the spokesperson for the Nationa l 

12 Security Council? 

13 That's correct. A 

Q 14 And the deputy spokesperson you me ntioned, who was 

15 that? 

16 A The deputy spokesperson at the time was Caitlin 

17 Hayd en. 

18 Q Can you spell her name. please? 

19 A C-a-i-t-1-i-n, and her last name is H-a - y-d -e - n. 

20 Q Was Ben Rhodes employe d at the NSC at t hat point? 

21 A He was. He was the Deputy National Security 

22 Advisor that I referred to. 

Q Oh , okay. And whe re was Ben Rhodes in your chain 

24 of command? 

r _ ) A 
Be" 

I reported both to Tommy and to Ben. So :fEmm;i: was 

8 



C) 

/ c 
\ 0. \""Y'\ ~ '-/ ...:::> 
-;~ di r·ect boss. and the four· press office rs in the NSC 

2 press off i ce reported to Tommy and to Ben. 

.., 
J Q Physically, where were you all located? 

4 A At this particular point in the time, the four 

5 press officers were in the Executive Office Building, the 

6 Eisenhower Executive Off ice Building. Tommy and Ben were 
;¥"me.. 

7 locatedvWest Wing. 

Q Did that change? 

9 A When I became the spokespe r son of the National 

10 Security Council, I. then. took a desk in the West \4ing where 

11 Tommy used to sit. 

12 Q Foc usin g on September of 20 12, were you in t he Ol d 

13 Executive Office Building at that point? 

14 A I was. 

15 Q And what was your rela ti onship, if any, to Denis 

16 McDonough a t that point in time? 

17 A At that point in time. Denis McDonough was the 

IH Deputy Nation al Secur ity Advisor handling policy, as opposed 

I ~ to Ben Rhodes, who did strategic communications . So I would 

20 see him in mee t ings. He was obviously sort of the deputy of 

21 the overall NSC, so I would see hi m in meetings. but no 

22 direct report in g line to him. 

23 Q Give us an idea of you r day-to-day life in 

24 September of 2012 prior to the attacks. 

25 A Sure. Well, I had been there for approximately 7 
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or 8 weeks at that point in time, so was still new to the 

2 NSC. We would field requests from reporters. both domestic 

3 and international. throughout the day. We were also 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

respons i ble for coordinating press guidance throughout the 

interagency to he lp pr epare any of the spokes people at 

national security agencies that would hold daily press 

briefings. That would include, at the time. Jay Carney, the 

spokesperson for the White House, Toria Nuland at the State 

Department, George Little at the Department of Defense, and 

attend meetings as required to help fulfill those duties. 

Q Did anybody sit you down and explain the process of 

coord in at in g t he i nt e r agency messaging that you j ust talked 

abo ut? 

A So gene rally, when someone joined the press office. 

we had a few days with our predecessor . so I had time to 

s hadow that individual, and then we have time. obviously, 

with the other members of the office. It's often a staggered 

start. so I was the only person starting at that partic ular 

point in time, and was able to work with the other members of 

the office to und ers tand how we were expected to carry out 

those duties. 

Q Okay. What did you learn? 

A Well, I learned how we coordinate, usually on a 

24 daily basis, with other national security agencies to try and 

25 de t ermine what we feel will be, quote-unquote. news of the 
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day. t hat may be ra ised i n any of the daily press br ie f i ngs 

2 across the interagency. We coordinate across the interagency 

3 press off ices to work on incomi ng stories. There ' s usually 

4 multiple equities involved and multiple agencies will have a 

5 part of what a reporter is inquiring about, so we want to 

6 ensure that every agency that has an equity is aware of that 

7 and i s working together to respond to an inqu iry . So that is 

8 generally what I was taught when I came in . 

9 Q In the process of coordi nating a message wi th the 

10 interagency, does somebody have the final word on t he 

11 message? 

12 A It's a case-by-case basis. It depends on what the 

13 topic is, whether the i nqu iry is , what the various equities 

14 are of each of the agencies, so it wou l d be a col labora t ive 

15 process among the interagency to determi ne who will field 

16 that inquiry and what input other agencies will have i nto it. 

17 Q Can you give us an examp le of something in practice 

18 that might shed some light on who has the fina l word on a 

19 par tic ular i ssue? 

20 A Sure. So, you can look at multip le scena ri os that 

21 would, perhaps. be different. but an example would be if 

22 there is military acti on going on in I raq , f or examp le. and a 

23 re po r ter has an inquiry, they may have an inquiry that has 

24 multip le parts . Th ey may say. for example. can you discuss 

25 what targets were struck in a particular military ac t ion. and 
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how does that relate to the President's overal l strategy to 

2 combat ISIS in Iraq . 

3 We would then coordinate among the different agencies 

4 and say , DO D, you wou l d be best placed to handle inqui ries 

5 about what the military targets were, what the military 

6 action was in that instance; whereas, the White House would 

7 be most appropriate, from the NSC staff, to handle questions 

8 related to the President 's overal l policy with rega rds to 

9 combating ISIS i n Iraq . And if there was a role for the 

10 State Department, we would draw them into that as well. 

11 Q Okay. Aside from who would be the best agency to 

12 address an issue , wo ul d it be fair to say that NSC has the 

13 final word on the content of a message , or is that going too 

14 far? 

15 A It's dependent. It's a case-by-case basis again . 

16 You know, the military would be best placed to make a final 

17 decision on how they're going to characterize military 

18 action, for example. The i ntell igence community would be the 

19 provider and the final decisionmaker on anything related to 

20 an intelligence assessment, for example. Genera l ly the NSC 

21 would have the f inal word on anyth i ng that is cha racterizing 

22 the President 's fee li ngs, thoughts, or policy. So, again, 

23 it's a case-by-case basis. 

24 Q Speaking of the intelligence community, how would 

25 you describe the relationship between the NSC and the 
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intelligence community? 

2 A Well. I can only speak to the communications part, 

3 since that was the channel that I worked in. 

4 

5 

Q 

A 

Yes. 

But we had an exce lle nt relationship. They were a 

6 part of the daily coordination that we had across t he 

7 interagency for news -of-the-day items. I was in daily 

8 contact usua lly with my counterparts at both the CIA and the 

9 DN I. 

10 Q Were there any other members of the intelligence 

11 community that you had this daily contact with, besides CIA 

12 and DIA? 

13 A On occasion, NCTC. At th is particular time related 

14 t o Benghazi. there were no other agencies that I was i n 

15 direct contact with the spokespeople. I can't speak to what 

16 the coordinating role of the DNI and the CIA were in that. 

17 Mr. McQuaid. Craig, I think you said DIA. I'm not sure 

18 if that ' s the same . 

19 BY MR. MISSAKIAN : 

20 Q I'm sorry. You said DNI. 

21 A DNI. 

22 Q I did say DIA. Thank you. Who were your contacts 

23 at CIA? Thi s was in September of 2012. 

24 A Right. I ca n 't recall who the spokesperson wa s at 

25 that part i cular time at CIA. 



Q In talking about the CIA, are we talking about t he 

2 office wi thin CIA t hat has the acronym OPA? 

.., 
_) A 

4 Affairs. 

5 Q 

Yes, t hat would be correct, the Office of Public 

Within the Office of Public Affairs, there was, 

6 obvious l y, a spokesperson whose name you can't recall. Is 

7 that the person you dealt with on a dai l y basis? 

8 A It wo uld be, genera l ly from CIA, each membe r of 

14 

9 their team would participate in daily coordination. They had 

10 a relatively small team . 

1 1 Q Do you remember the name of anybody on the team? 

12 A At that pa rticular time, there was an individual 

13 named Preston who was working there at the time. He's the 

14 one that comes to mind. I don't recall who the other members 

15 of that team were at that time. 

16 Q Do you recall dealing with anybody in particular on 

17 the issue of the attacks in Benghazi? 

18 A On CIA, I don't . Most of the coordinat i on was done 

19 through the DNI , on t he intelligence side. 

20 Q In comm unicati ng with Preston or anybody else in 

21 the CIA, OPA shop, was that done by phone or was it done by 

22 ern a i l ? 

23 A Both. 

24 Q Both . And with regards to DNI, did they ha ve thei r 

25 own press office? 
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A The y did. 

2 Q Do you recall the names of anybody in the DNI press 

~ office? 

4 A I do. The spokesperson at the time was Shawn 

5 Turner, and he generally was the person that we coordinated 

6 anything related to intelligence with. 

7 Q Was there anybody else in that press shop that you 

S r·ecall? 

9 A There wer·e otl1er members of t he press shop. Shawn 

1D was my primary point of contact. At that point in time, I 

II don't recall who was working wit h him. 

12 Q Do you recall dealing with Shawn with regard t o the 

1 ... _1 attacks in Benghazi? 

14 A I do. 

15 Q Why don't we just go into that a little bit. What 

16 do you recall about your interaction with Shawn Turne r with 

17 regard to the Benghazi attacks? 

18 

19 

20 

21 

22 

24 

25 

A He was a member, as I said, of the interagency 

communications team, so I remember on a daily basis he was 

part of any meetings that the interagency commun i cators 

convened , whether it was email chains, SVTCs. conference 
~o-r-

e a 1 1 s ; a n d h e w a s . a s I s a i d . o u r c o n d u i t ·m i n f o r m a t i on t h a t 

the intelligence community felt was re leva nt as we formulated 

a public response to the attack. 

Q Do you recall anything specific about your 
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interactions with Shawn Turner. or do all those meetings and 

2 email exchanges and conversations just blend together? 

3 Mr . McQuaid. Can we go off the record fo r one second? 

4 [Discussion off the record.] 
I. 

5 BY MR. MISSAKIAN: 

6 Q During the off-the-record discussion. I want to 

7 make i t clear to the witness that the questions I'm asking 

8 you are really focused on the period around the September 11, 

9 2012 attack. To the extent you remember event s that occurred 

10 on a specific day, you can prov ide that information to us. 

II To the extent you don't and you j ust have a generalized 

12 rec ol lection of events during that ti me period. the time 

13 period of the attack or the immediate aftermath, that 's fine 

14 to provide that information as well. But I'm not asking for 

15 your recollection of events about Benghazi that may have 

16 occurred more recently. We're just focused on that time I I I 

18 A Yes. 

I I 

i I 

17 period. Is that clear? 

19 Q Okay. So back to the question about Shawn Turner. 

20 do you reca ll any specific interaction you had with him 

21 during that September 11. 2012 tim e period? 

22 A This is obviously more than 3 years ago at this 

point. I remember lots of interactions with him . I am happy 

24 to answer questions if th e re are questions about specific 

25 interactions. but I would sort of need a little bit more 
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context to be able to answer the questions. 

2 Q Let's go in. What specific interactions do you 

3 recall. and we'll start there? 

4 A Well. again. I remember that Shawn was a 

5 participant on daily conference calls that we would have. 

6 even prior to Benghazi as a general rule that we held across 

7 the interagency to determine what would news-of-the-day 

8 topics be that spokespeople or other agencies would need to 

9 deal with. During the time period that we're discussing. 

10 Benghazi obviously was the focus of most of the press during 

II that time , so I do recall that Shawn was the DNI 

12 representative on those calls. 

13 Q Let me jump in to make it a little easier. I want 

14 to ask you if you have any specific recollection . An example 

15 of that would be on such-an-such a day. you remember getting 

16 on the phone with a Shawn Turner and discussing a specific 

17 topic . I know this was a few years ago. so it may be 

18 difficult t o recall that . but if you have any recollections 

19 of any conversations that stick out in your mind or any 

20 meetings that may stick out in your mind or any ema il 

21 exchanges. where you can. not word for word, but give us the 

22 essential substance of what was discussed. that's kind of 

23 what I'm asking for now. Does anything stick out in your 

24 mind during that period, or does it all kind of blend 

25 tog~ther in a more general way? 
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3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

I 1 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A It all ki nd of blends together in a more general 

wa y . 

Q Okay . That's fa i r, so we'll try to get at it i n a 

different way. A couple background questions. At the time, 

did you have a security clearance? 

A I did. 

Q To what level? 

A TS /S CI. 

Q And in your office, did you have a secure computer 

system in your own office? 

A I did. 

18 

Q Was there also a SCIF in the area where you worked? 

A There was. 

Q And during the pe riod between 9/ 11, 2012 and the 

attacks and the end of that week. do you recall r ead ing any 

classified information? 

A I don ' t recall specific class i fied i nfo rmation, but 

as a general rule, I would have access to classified 

information during that time. yes. 

Q As you sit here today. you can't recal l anything 

specific that you read? And I ' m just talking about physical 

pieces of paper that you read. 

A I do not recall specifically what classified 

infor ma tion I was reading at that time. no. 

Q Do you re ca ll if you read any classified 
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4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

I I 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

19 

information , othe r tha n your genera l practice? 

A Again, as I sit here today, I couldn't say with 

certainty. 

Q Do you recall having any classified briefings 

during that period? 

A I don't recall having any classified bri efings by 

the intelligence community, for example. I would, as a 

general rule, have been invo l ve d in meetings where classif ied 

info rma tion was disc ussed. 

Q As a general rule, that may have oc curred, but 

during that period, do you r ecal l anythi ng specif i cal l y where 

you parti c ip ated i n a classif i ed brie fing ? 

A I recall th at in that period, there would have been 

communicator SVTCs that are not necessarily c l assified in and 

of themse l ves, but would have been held in a secure facility 

in the WHSR at a TS/SCI leve l, and it is possib l e that 

classified information would have been discussed in those 

meetings , yes. 

Q Do you recall any of t ho se SVTCs in particular? 

A I don't. 

Q We have seen evidence t hat there was a SVTC at 7:30 

p.m. on the night of the attacks on September 11 . Did you 

take part in that? Do you recall? 

A I don' t recall as I sit here today. 

Q Do you reca l l taki ng pa r t in any specific SVTC 
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during that week' 

') A Specifica l ly I don't. I know that I did, but if 

3 you're ask ing for a specific sor t of date, ti me, and topics, 

4 I do n't recall. 

5 Q When you say you know t hat you did, is that just 

6 ba sed on you r own understanding of you r own gene ral prac t i ce . 

7 or does something specific ·stand out in your mi nd? For 

S example, did you review a ca lenda r prior to this i nterv iew 

9 today that jogged your memory? 

10 A I did not re view an y cale ndars i n preparation for 

11 my appearance here today. It's a combination of as general 

12 prac tic e, we would hold those ty pes of meeti ngs among the 

13 interagency , classified SVTCs . and I do recall that there 

14 were communicator SVTCs that were held that week. I don't 

15 recall specif ic dates and time s. 

16 Q Did you review any documents prior to the interview 

17 here today to prepare? 

18 A I w a s sl1 ow n 1 e s s t h a n 1 0 d o c u me n t s b y >$ W h it e H o u s e 

19 counsel in preparation for this appearance today , documents 

20 that th ey thought might be raised dur i ng the questioning that 

21 th ey wanted me to fami l iarize myself with, but , no , beyond 

22 that. I did not. 

Q Let's t alk a little bit about t he nig ht of the 

24 attacks on September 11 . Do you recall how you f irs t hea rd 

25 about the attacks? 



A I do not. 

2 Q Do you recall whether somebody told you, whether 

3 you saw it on the news, whether you got an email, anything? 

4 A I don ' t, unfortunately . I'm sorry. 

5 

6 

7 

8 

9 

Q 

heard? 

A 

Q 

A 

Do you recall where you were at the time when you 

I was at the NSC. 

Do you reca ll about what time you heard? 

I do not. 

21 

10 Q Do yo0 recal l any discussions with anybody, and I'm 

11 not talking about the whole night. I'm just talking about in 

12 relationship to your first hearing about what had occurred? 

13 A I can't say whether this is the first I hea rd, but 

14 I do speci f ical l y remember receiving an email from Toria 

15 Nuland , who was the spokesperson at the State Department at 

16 the time, wanting to ensure, on her part, that I was aware 

17 that somet hing was happening, and asking that we remain i n 

18 close touc h as the situation developed in anticipation of 

19 press inquiries. 

20 Q In response to that email, did you do anything? 

21 

22 

A 

Q 

I don't recall. 

Take us through the nigh t , as best you can 

23 reconstruct i t now a few years later, from the point where 

24 you heard about the attacks unti l you went home that nigh t . 

25 A I recall being in contact with the State 
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Department , Depa r tment of Defense, the intell i gen ce 

2 community , conversations with Ben and Tommy. I would have 

3 been in touch also with policy members of the NSC who had 

4 responsibility for Libya as well . I don 't recall what time I 

5 left that evening, but I know it was quite late, and when I 

6 returned home, I continued to work for a good portion of the 

7 night on BlackBerry . 

8 Q Let ' s start wit h the conversations you may have had 

9 with people at the NSC that night . I think you mentioned Ben 

10 Rhodes and Tommy Vietor . Aside from those two, did you speak 

II to anybody e l se about the attacks that you recall? 

12 A I don't recall specif ically. As a genera l mat t er 

13 when there is somethi ng that occurs that I wi ll need to be 

14 prepared to respond publicly to, I would be in touch with 

15 whoever the policy person i s at the NSC that has 

16 responsibi l ity for that pa r ticular issue . 

17 Q Who was tha t ? 

18 A At this time , it would have been Ben Fishman. who 

10 was the director for Libya. 

20 Q Dur ing that nigh t , can you say how many 

21 conversations you had with Ben Rhodes? 

22 A I don ' t re call . 

Q Was it one. a dozen ? 

24 A I really couldn't say. I don't remember . 

25 Q Do you have a best estimate? Was it at the point 
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where you were talking to them constantly, or were they all 

2 blending together? 

3 A I wouldn't want to speculate. 

4 Q That's fair. What, if anything, do you recall 

5 about any of the conversations you had with Mr. Rhodes that 

6 night? 

7 A I recal l letting him know that I was in touch with 

8 my counterparts at the various national secu ri ty agencies, 

9 that I was working with MENA, which was the Midd l e East-North 

10 Africa Directorate at the NSC, the policy side , which was 

11 customary and s ta ndard practice , and di scussing wit h hi m how 

12 we were going to work with the interagency to determin e what 

13 the press response, the public response, to this woutd be. 

14 Q And how did you f irst commun icate with him? Was i t 

15 by email, by phone? Did you walk over to the West Wing ? How 

16 did you do it? 

17 A I don't recall. 

18 Q When you had your first conversation wi th 

19 Mr. Rhodes, did you ge t the sense that he was awa r e of the 

20 attack? 

21 A I don't recall that first conversation, so I 

22 couldn't say. 

Q Do you recall whether you told h im about t he attack 

24 or whether he was already aware of it? 

25 A Again, unfortunately as I don 't remember the first 
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conversation. I wouldn't want to speculate as to who to ld 

2 who. 

3 Q As best you can recall. what did he say to you 

4 during that evening about the attacks? 

5 A I don't recall specific conve rsati ons. As a 

6 general matte r , it would have been conversations about what 

7 the public response would have been . That would have been 

8 the responsibility of the press t eam and the rest of the 

9 commu nicators in the interagency , so discussions would have 

10 centered around that topic. 

II Q You phrased your answer by saying what would have 

12 occu r red. I don't want you to speculate. I f yo u don't have 

13 a specific recollection, t hat's fi ne , but do you recall . 

14 generally, anything th at he said tha t night ? 

15 A I do not. 

16 Q So as you sit here today, you can't recall anything I 
I I 

17 that he said? 

18 A On that speci fi c day, no, I could not with 

19 cer t ainty. 

20 Q What abou t Tommy Vietor . did you have any 

21 conve rsatio ns with him the night of the attack? 

22 A I don't recall specific conversa ti ons. Again, as a 

23 general matter, he would have been involved in helping to 

24 determine what the public response was. 

25 Q Generally, do you recall anythi ng that he said to 
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3 

you that night? 

A 

Q 

I do not. 

Do you recall anything that Mr. Fishman, Ben 

4 Fishman, said to you that night? 

5 A I do not. 

6 Q I believe you said that you comm unicated with the 

25 

7 State Department as well. Who at the State Department other 

8 than Victoria Nuland, who you already identified? 

9 A I was in touch with press counterparts in the 

10 Department of State's Bureau of NEA Affairs. Specifically, I 

11 recall be ing in touch with throughout that day. 

12 He was a press officer. 

13 Q What do you recal l discussing with Mr.-? 

14 A I recall that- was the first person that 

15 morning to inform me of an incident outside the U.S. Embassy 

16 in Cairo early in th~ morning Washington time, having 

17 discussions with him about that, and being in touch with him 

18 throughout the day as we were waiting for more information 

19 about what was happening in Benghazi. 

20 

21 

Q 

A 

What did he tell you about Cairo? 

To the best of my recollection, he told me that 

22 there had bee n an incident i n Cairo outside the Embass y with 

23 ind iv idu als who were protesting the production of an 

24 anti-Muslim video, and that there were attempts to reach the 

25 compound wa lls . 
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Q What, if anything, did you do with regard to Cairo? 

Me personal l y? 

Yes. 

2 

3 

4 

A 

Q 

A I told him to keep me apprised . I asked him if the 

5 State Department had already issued a comment. 'And to my 

6 rec ol l ection, they had already public l y spoken and addressed 

7 what was going on in Cairo. 

The State Department, or the Embassy in Cairo? 8 

9 

Q 

A The State Department said tha t the State Department 

10 had responded, whether that referred to the Embassy in Cairo 

11 

12 

13 

14 

15 

or the 

Q 

Vietor 

A 

recall 

Main State Department . I couldn't say. 

Okay. Did you have any conversations 

or Ben Rhodes about what was occurring i n 

Not that I can reca l l at t hat point in 

tha t what had happened in Ca iro cer t ainl y 

with Tommy 

Cairo? 

time. I do 

came up once 

16 we were aware that there was an incident outside of the 

17 facility i n Benghazi, but I don't recall speaking to them in 

18 the morn i ng abo ut it as a separate matter . 

19 Q Okay. So you do recall t here was a time between 

20 what occ urred in Cairo and what occurred in Benghazi? They 

21 were not happening at the same time? 

22 

23 

A 

Q 

That is my recol l ection. yes . 

And what, if anything, do you recall discussing 

24 about the relat i onship , i f any, between what was occurring in 

25 Cairo and what was occurring in Benghazi? 
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A I don't reca ll the specifics of thos e 

2 conversations, simply that there was a discussion that the r e 

3 had been an incident in Cairo earlier in the day as we were 

4 learning about what was unfolding in Benghazi. 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

15 

16 

Q Beyond that, do you recall anything e l se that was 

said? 

A I do not. 

Q Di d you do anything with regard to Cairo? In other 

words, did you prepare a draft message or anything like that? 

Did you do anything? 

A To the best of my recollection, before I was awa re 

of wha t was happeni ng in Benghazi, we deferred to the State 

Department to address what was happen ing in Cairo, which 

would have been standard practice at that point. 

Q It sounded like your conversation with Mr. IIIII 
was focused on Cairo. He was giving you a heads up on that 

17 incident . I s that fair? 

18 A That's my recollection. yes. 

19 Q Did you have any conversations with Mr. IIIII or 

20 anybody else at the Sta te Department about Benghaz i? 

21 A I do recall that I was in touch with IIIII and his 

22 office. the NEA press office, again, as we became aware t hat 

23 th e re was an incident in Benghaz i. yes. 

24 Q Was it jus t Mr. IIIII that you communicated with or 

25 was it other people in his of fic e? 

I I 
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A I don't recall specifically. Generally it would be 

2 more than one person in that office. 

3 Q And you've told us what you and he discussed about 

4 Cairo. Do you recall what you and he discussed about 

5 Be nghazi? 

6 A I do not. 

7 Q Did you take any notes of any of your conversations 

8 with him that we could look at. anything like that? 

9 A I don ' t recall tak i ng notes. I. generally, as a 

10 practice, wouldn't. Most of my conversations with him 

II probably took place over email. 

12 Q Do you recall any of your conversations with 

13 anybody else at the State Department besides Ms. Nuland and 

14 Mr. IIIII about Benghazi. the night of the attack? 

15 A Specifically September 11? 

16 

17 

Q 

A 

Yes . 

I do recall later that night. very l ate that night. 

18 emailing Jake Sullivan to ask him whether Chris Stevens was 

19 dead . 

20 Q Did you ever have any conversations, like phone 

21 conversations, with Mr. Sullivan? 

22 A I don't recall whether I did on that day . 

23 Q Do you reca ll generally having any conversations 

24 with him that week? Or in the immediate aftermath of the 

25 attack, that general period of September 2012? 
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A I do recall having one phone conversation with him . 

2 I don't know whether it 's i n the scope of t he 4 to 5 days 

3 that we're discussing. 

4 

5 

Q 

A 

Okay. What was discussed in that conversation? 

He raised that he had been unaware before Matt 

6 Olsen testified on the Hill, that Matt Olsen was going to 

7 make a link publicly to Al Qaeda in reference to the Benghazi 

8 attack. 

9 Q Why did he raise that issue with you? 

10 A I can't say why I was the individual that he 

11 called. I don't know. 

12 Q Did he ask you to do anyt hing? 

13 Mr. McQu aid. Craig, as I think you're aware, I think 

14 that is postdating what we were here to talk about. 

15 

16 

17 

Mr. Missakian . No, i t's not. Let's go off the record. 

[Di scussion off the reco rd. ] 

Ms. Sachsman Grooms. Let's go on the record for the 

18 conve rsation. 

19 

20 

Mr. Missakian. Let's go on the record. 

Mr . McQua id . So on th e record, we had a very clear 

21 understanding that's memo ria lized i n an email that we were 

22 here to talk about September 12 through the 16, and that what 

23 you're talking about, again, Ms. Meehan wouldn ' t know those 

24 exact dates. but I know from being aware of the record of the 

25 investigation. that it's the 18th , so I'd ask you to, again, 
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direct your questions to the 12th through the 16th. 

2 Mr . Missakian . Can we go off the record. 

3 [Discussion off the record.] 

4 BY MR . MISSAKIAN: 

5 Q All right. Let's go back to the list of people you 

6 communicated with that night. You also mentioned you 

7 communicated with the Department of Defense, I be l ieve? 

8 A Correct. 

9 Q Describe that for us. 

10 A That wou l d have been Geo rg e Little and/or other 

11 members of his team that would be the press office at the 

12 Department of Defense. again, as part of the interagency 

13 coordination efforts to determine what the initial press 

14 posture would be. 

15 Q Again. you say it would have been George Little 

16 and / or . I ' m just asking you about what you recall. If you 

17 don't recall who you communicated with, that ' s fine . That's 

18 an ac ceptable answer. So do you recall specif i ca ll y 

19 communicating with anybody from the Department of Defense 

20 that night? 

21 

22 

?" _ _, 

24 

25 

A I do not recal l specific conversations. no. 

Q So would it be fair to say t hat the communicat i ons 

you had with DOD were email communi cations where they may 

have been on an email chain ? 

A Certainly, ema i l would ha ve been one method of 
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communica ti ons . yes. 

2 Q Do you recall having phone conversations with 
I I 

3 anybody at the Department of Defense? 

4 A I recall that we had an interagency conference 

5 call. DOD was a party to that call. I don ' t remember who 

6 specifically represented DOD on that call. 

7 Q Do you recall when that conversation occu r red? 

8 A I do not. 

9 Q What do you recall about that interagency phone 

10 call? 

11 A Again, only that it was to coordinate what the 

12 initial press response would be. 

13 Q What do yo u recall generally abou t what was 

14 d i scussed? 

15 A I don't want to specula t e. per your instructions. 

16 I don't recall specifically wha t that conversation was. 

17 Q Okay. Do you recall anything generally? 

18 A It would have been a determination. It was a 

19 determination of which agencies had equities, and that it was 

20 basically a decision about whether the State Department or 

21 the White House would be the first to speak about what was 

22 occurr ing. 

Q What do you recall about how that decision was made 

24 as to whether or not it should be the State Department or the 

25 White Hous e to speak i nitiall y? 
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3 

A I don't recall specifically. 

Q 

A 

What do you recall generally? 

Generally, I recall that Toria Nuland had drafted 

32 

4 hold i ng l ines that she recommended on behalf of the State 

5 Department. I couldn't speak to who was involved in that 

6 decision at the State Department, but that Toria, i n 

7 communicating it t o us , r ecomme nded that t he State Department 

8 put out initially as holding lines. 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q 

A 

What is a holding line? 

A holding line is generally i nforma ti on that we put 

out to the press when there's great i nterest in a particula r 

iss ue, and we don't have a compl e te understanding of what is 

occ urri ng at a particular poin t in time , but there is a need 

to prov i de a respons e. so tha t is ge nera lly somethi ng that 

acknowledges what the issue i s , and saying tha t as we ha ve 

more informati on , we will make it available . 

Q And do you recall when dur ing the eveni ng that 

phone call occurred? 

A I do not. 

Q Was there any in fo rmation that was bei ng provided 

back and forth about wha t was going on in Benghazi during 

that ca ll? 

A I don 't recall. 

Q As best you can rec all, how did yo u get the 

i nformation about the attack that you had that night? 
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A Again, I don' t recal l how I initially found out 

2 about the attack . 

3 Q Now I'm goi ng to break my own rule. How would you 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

15 

ha ve learned about it? 

A There are multiple poss ibilit ies. I t's poss i ble 

that I heard from someone internal t o t he NSC. It's possible 

th at I heard, firs t, fro m someone at the State Depa rt me nt who 

kne w about i t d i rectly f rom the Mission in Bengha zi, but I 

j ust don ' t re call who it was that first told me . 

Q Okay. If you ha d r ece i ved in for mat ion t hat was 

being passed from t he Mission i n Benghazi or t he Embassy in 

Tri poli , how woul d that chain have l ooked? 

A 

Q 

A 

So witho ut sayi ng t hat that's wha t occ ur red - ­

Su r e. 

-- generally, on matters that contain information 

16 that's comin g from a post overseas, I would receive t ha t 

17 through the commu nic ators office at t he Stat e Depar tmen t. 

18 Tha t was my prima r y channel of communication, so it would 

19 ha ve come either through Tor i a Nu la nd in t he spokesperson's 

20 Office of Pub lic Affairs , or th rough t he press of fi ce in t he 

21 NEA Bu r ea u. 

22 Q And s i t t i ng he r e today, as best you can recall, 

23 what did yo u personally belie ve had occ urred in Benghazi on 

24 the ni ght of September 11? 

25 A As I recall. there was a gr eat deal of conf usion 
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about what was occurring in Benghazi . I remember that there 

2 were questions in my mind about whether this was related to 

3 what had happened earlier in Cairo, which was a result of 

4 protests based on this video that we knew had been put out in 

5 the public sphere . 

6 So I recall, you know, when I went home and went to 

7 sleep that night not having a clear understanding really of 

8 what had happened. 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

Q How did you come to the conclusion that the 

protests in Cairo occurred over the video? 

A As I recall, that was publicly stated by people 

that were protesting and acting out against the Embassy at 

t he time. 

Q So you were re l ying on open media reports? 

15 A Well, certainly there were open media reports 

16 stating t hat, and that , as I am a press officer. is something 

17 that I would be watching throughout the day, yes. 

18 Q But would you have relied on that, in other words, 

19 accepted it as t r uthful ? 

20 A I would not ha ve made any public comment without 

21 receiving information about a U.S. Government assessment, no. 

22 Q Why is that? 

23 A Because as a general rule. we don't speculate when 

24 we speak to the public. We rely on an assessment developed 

25 by members of the i nteragency community to provide facts. We 
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3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 
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are driven i n any public response by factual information . not 

speculating on what we personally think may have happened in 

a parti cular instance. 

Q So would it be fair to say that if you read 

something in an open media news report. you would not have 

relied on it be cause it may not be true? 

A That ' s correct. 

Q Do you ha ve a specific or general reco llect ion of 

anything you discus sed with anybod y at the Department of 

Defense, either that night or that week up to the 16th? 

A I do not. 

Q I think you also men tioned that you had 

comm uni cations with t he IC or the intelligence community. 

Tell us what you meant by that? 

A So during that broader period that we're 

discussing , the 12th through the 16th . the IC was responsible 

for feeding into the drafting of press items that would be 

used by members of the U.S. Government in public response, 

and they would have been responsible f or providing us the 

assessment of what the U. S. Gove rnme nt believed t o have 

happened in the at tack in Benghazi. 

Q So you would ha ve been interacted with them for 

23 them to provide the assessme nt s that would have then been 

24 used i n, I think you said, statements by memb e r s of t he 

25 U.S. Government? 
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I I 

A They would have fed in information to the press 

I I 

I 
2 guidance that was then provided to people like Jay Carney, 

I 

3 for example, Victoria Nuland, Department of Defense 

4 spokespeople, others in the U. S. Gover nment who would be 

5 speaking publicly about the attack, yes . 

6 Q So to specifically focus on your interaction with 

7 the intelligence community, what do you recall about that? 

8 A So I recall that in the days that we are speaking 

9 about, I played my standard role of coordinating the 

10 interagency communicators group, so I would ha ve been one of 

I I the repositories for gathering inputs from different agencies 

12 re lated to their equities and their responsibilities as it 

13 relates to what occurred in Benghazi. And I recal l 

14 interacting with Shawn Tu rner at DNI in that regard, 

15 receiving information from him that represented the 

16 assessments of his building and others that DNI would have 

17 coord inated with, and feeding that into the overall press 

18 guidance package that would have been provided . 

19 Q Can you re~ember any specific days when you 

20 received an assessment fro m the DNI or the CIA? 
! I 

I 
21 A I can say that the DNI and the CIA , every single 

22 day, wou ld have been part of the drafting. clearing, and 

23 approving process of press guidance. Whether they were 

24 providing new material each day , I can't say specifically. 

25 Q Tell us a little bit abo ut that . How does the NSC 
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work with the DNI and the CIA to review, vet. and approve 

2 press guidance? How does that work? 

A So as a general r ul e, t he NSC helps to coordinate 

4 among the interagency, so on a case-by-case basis, depending 

5 on what the issue or the topic is, there are various people 

6 who would have a ha nd in drafting press guidance. Because 

7 there were so many equities involved in what had happened in 

8 Benghazi. the re would have been original inputs coming from 

9 multiple agencies. so the NSC generally ta kes on the role as 

10 comp ili ng those and c i rcu lating t hem to ensure that any 

11 agency that has an equity in what happened has an opportunity 

12 to provide input in to the drafting, has an opportunity to 

13 review during the c l earance process. and ultimately gives a 

14 final approval befo r e that is used by any member of the 

15 U.S. Government publicly. 

16 Q Let me give you an example tha t might give a little 

17 more context. Let's say both the DNI and the CI A provide an 

18 assessment of what occurred i n Benghazi. Do those 

19 assessments come to you, to the NSC, initially? 

20 A Are you talking about press gui dance or the actual 

21 intelligence itself? 

22 Q Right. My understanding of what you sa id , and I 

23 may have misunderstood was the intelligence communi t y, the 

24 DNI, the CIA. they provide intelligence assessme nt s. That 

information is then used to provide press guid ance. That 

I I 
I 
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press guidance is. in turn. then sen t bac k to t he DNI o r t he 

2 CIA to r eview and appr ove ? 

3 

4 

A 

Q 

Uh - huh. 

Is that the process? In other words, are they 

5 doing the press guidance first then sending it along with the 

6 assessment, or do you, at the NSC, take the assessment and 

7 use that to prepare the press guidance , which you then send 

8 back? 

9 A I wish it was a l inear process . The truth i s , it ' s 

10 not . and that's not just in the case of Benghazi. It's often 

II the scramble of j ust how the interagency works when we're 

12 responding to queries. It's not linear in the sense that 

13 it's not that DNI provides somethi ng, CIA provides something , 

14 State Department provides something . Often those age ncies 

I S are working simultaneously on various parts of press 

16 gu i dance. It would come together in one do cument , and 

17 oftentimes be circulated multiple times before we have a 

18 clear product. It ' s not something that wou l d sort of come 

19 over once and then be cleared. 

20 To answer your more specific question, anything that we 

21 use publicly that refers to an intelligence assessment would 

22 use the exact language that the intell i gence community 

23 pro vided . We woul d not gene r all y f iddle wi th that t ype of 

24 language. We may put conte xt aro und it , but the intelligence 

25 community would prov i de what they believe to be an 
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unclassified assessment suitable for public use. 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

Q So the i ntelligence community would have the final 

10 

II 

12 

13 

14 

word on that language; are we talking about the analyst side 

at the CIA , or are we talking about the press shop at the 

CIA, i f you know? 

A I do not know. My counterpart, obviously, is in 

the press shop. They would be responsible for sending me a 

DNI - or a CIA-cleared product, but what their interna l 

process i s for cl earing that with policy folks and senior 

leadership, I couldn't speak to that. 

Q Let ' s try to dig in a little bit on the specifics 

of how it played out with regard to Bengha zi. Do you recall 

receiving any specific intelligence assessments from the DNI? 

A So are you asking about press guidance related to 

15 i ntelligence assessments or actual? 

16 Q No, actual intelligence. 

17 

18 

A 

Q 

I don't recall that I had access .to those . 

Do you recall if you had access to the actual 

19 intelligence assessments provided by the CIA? 

20 A I don ' t r ecall. 

21 Q Did anybody, to your knowledge, at the NSC, rece i ve 

22 it and review the actual intel l igence assessments that were 

23 being provided during this period? 

24 A I wouldn't want to speak to what access other 

25 people had at the NSC. 
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Q So you don 't know? 

2 A I don' t know. 

3 Q But you did not --well, it sounds like you would 

4 have had access, bu t you don't recall i f you act ual ly 

5 reviewed it t hat wee k? 

6 A Tha t 's correct. I t is possible tha t I would have 

7 had access. I can't say e i ther way , because I don't reca ll . 

8 Q And when you said for use by members of t he 

9 U.S. Gove r nment, I mean, t here's been a lot of ta l k abo ut t he 

10 CIA ta l king po i nt s that we r e prepared os t ensib l y f or use by 

11 the House Pe rmanent Select Committee on In telligence. In 

12 you r answer, when you referred to the membe r s of the 

13 U.S. Gove rnment, we r e you inc l ud i ng those t al king points and 

14 HPSCI as we ll ? 

15 A Yes , that wou l d go t h rough t he same rev i ew process 

16 t hat pr ess guidance f or membe r s inside t he administration 

17 i t self would use. yes. 

18 Q We'l l get i nto tha t a li t tle more spec i fica l ly 

19 l a t e r. I'm su r e you sa i d this alr eady , but who was your 

20 contact at t he DNI ? 

21 A Shawn Turne r. 

22 Q Shawn Tur·ner. okay . You did say that. Thank you. 

Did you ever have any conversations with Ben Rhodes or Tommy 

24 Vietor about the con t ent of any of the i ntellige nce 

25 assess ments th a t were be i ng provided about the attack in 
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Bengha zi dur ing that period? 

2 A I do recall that I did ask Tommy and Ben t o rev iew 

3 the press guidance as part of t he clearance process. and the 

4 inte l ligence assessments t hat were cleared fo r public use . if 

5 you wil l. as part of the press guida nce. wou ld have been part 

6 of wha t the y reviewed . 

7 Q Do you know one way or t he other whe t her they 

8 r eviewed the actual assessme nts, li ke the raw assessmen ts 

9 that were coming f rom the intelligence commun i ty about the 

10 attacks? 

II 

12 

A 

Q 

I don't know . 

Did you have any interaction with t he Wh i te House 

13 situat ion room on t he nig ht of the attacks? 

14 A We did convene an interagency conference call. I 

15 can' t recall whet he r we used WHSR to set up t he ca ll or not. 

16 Q What is WHSR? 

17 

18 

A 

Q 

Sorry. The Whit e House situat ion room. 

If you had used it. would the cal l have occurred in 

19 the si t ua t ion r oom? 

20 A Yes. it wou l d have been a SVTC. It would have been 

21 a video sc r een SVTC . 

22 Q Do you recall hav i ng any conversations with anybody 

23 1 n the situation room that ni gh t about what had occu r red in 

24 Benghazi? 

25 A No. 
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Q Is that something you would have done? 

2 A No. 

.., 

.l Q Take us through the process of how you personally 

4 coll e cted information about the attacks in Be nghazi? 

s A During this period of time. I wo ul d have had 

6 several channels that I would work through . One would have 

7 been the communicators at each agency who are receiv i ng 

8 information from multiple sources with in their own buildings 

Q on the policy side generally, about what had occurred. We 

10 often shared information wi t hin that channel wi th each other. 

I I I w o u 1 d h a v e h a cl c o n v e 1· s a t i on s . a n d I 1· e c a 1 l h a v i n g 

12 conversations with Ben Fishman, who wou l d have been the 

13 person responsible, or one of the people responsible for 

14 dealing with Libya policy within the NSC. 
o -\-".--.E:..-'5 

15 And the ~tme=r 1-1ould have been Tommy Vietor and Ben 

16 Rhocles . because both were more se ni or to me at the t im e and 

17 sat in the West Wing. It would not be uncommon that they 

IR would have more information from other channels tha t I was 

19 not privy to, so I would check in with them t o ensure that I 

20 was. i n any of my work. hacl access to the most updated 

21 information and the most accu 1·ate i nfo rmation. Those would 

~ , be the gen er al three channels. 

") -_) 

Q That night, do you recall receiving any information 

from Ben Rhodes or Tommy Vietor that was new in f o rmation to 

you. that you had not heard from those ot her channels you 
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just described? 

2 A I don't recall. 

3 Q Do you recall, generally, t hat they were, 

4 essentially, on the same page wi th you when it came to 

5 unde rstanding what had occurred in Benghazi ? 

6 A I do. 

7 Q And if I understood you correctly, that was just 

8 confusion about what had occurred? 

9 A In the early hours of the attack, yes, absolutely. 

10 And as people gathered more i nforma tion, people, you know, 

11 the thinking sort of advanced with the information as it was 

12 col l ected. 

13 Q Describe that process for us, going from confusion 

14 to collecting more information to the evolving understanding. 

15 Over what period of time did that play out, what did you 

16 learn? How did the assessments change? 

17 A Well, that's a process that went on for several 

18 days, if not weeks. I couldn't say specifica l ly, but as a 

19 general rule, and this was the case with Benghazi as well, 

20 when there was updated information from any agency, that was 

21 fed in through the communicators at each agency, so that 

22 press guidance could be updated to ensure that anything that 

23 we were saying publicly represented the most factua l 

24 assessment at that given point in time . We also tried to 

25 ma ke clear that in iti al information in these situations is 
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frequently incorrect or incomplete. and that it wa s likely 

2 that assessments would evolve over time as more information 

3 was availabl e. 

4 Q Focusing on the night of the attacks, do you reca l l 

5 the understanding of what had occurred in Bengha z i evolving 

6 that night, or was it essentially confusion from the 

7 beginning to when you left that night? 

8 A We l l, I can only speak fo1· myself, and obviously, 

9 I'm not privy to all of the informa t ion t hat policyma kers and 

10 senior leadership would have had access to. so I can only say 

I I that when I went home that night, there was still confusion 

12 about exactly what had occurred. When I left the NSC to go 

13 home, I still was not aware that Chris Stevens had been 

14 killed , nor that others had been kil led . So it is accurate 

15 to say that when I left. there was not a full understanding 

16 in my mind of what had occurred. I can't speak for what 

17 anyone else was thinking at that point . 

18 Q So your best recollection as you sit her e today is 

I 9 y o u l e a ,-n e d o f M ,- . S t e v e n s ' d e a t h a ft e r y o u h ad l e ft f o r t he 

20 clay? 

21 A Yes. 

Q Did you work on anything? I t hink you said you 
0\--. 

23 we1·e workingvyour BlackBerry th1·oughout the nigllt. Wl1at were 

24 you wo1·king on? 

25 A I was. as I said, in touc h wi t h Jake Su ll ivan, 
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asking if he knew whether Chris had been ki l led. So that was 

2 one particular cha i n t hat stands out i n my mind, and i n 

3 communi cat i on with Ben and Toria Nuland at var i ous po i nts to 

4 see if there was any change in posture and to begin preparing 

5 for the next day. 

6 Q Do you recal l taki ng part i n any statements that 

7 were issued by the State Department on t he night of September 

8 11? 

9 A I don 't reca l l specifically. 

10 Q Do you recal l generally? 

II A I don't. I mean. as a general matter, I would be 

12 on chains related to t he cl earance of such sta t ements . but I 

13 don' t recal l specifically whe the r I provided edits or other 

14 comme nt s on t ho se. 

I 5 Q Do you reca ll any discussio ns abou t any mi l itary 

16 response to the a t tacks in Benghazi the night of the attacks? 

17 A I don't recal l being party to any suc h di scussions. 

18 Q Were you a party to a discussion about whether or 

19 not the Sta t e Department should issue a statement abo ut 

20 Be nghazi and issue a statement about Cairo? Let me be more 

21 speci fi c. Eve ntually , t he State Department issued a 

22 statemen t a little after ten o'clock that night. and t he 

23 s t ateme nt covered both - - we'll get to the statement . I 

24 don't want to characterize it. Did you ever recal l any 

) ~ _ ) discuss i ons about i ssuing two statements. one about what had 



46 

occu r red in Benghazi, and one about t he video ? 

2 A I don 't recall spec if ic co nversations. As I said 

3 earlier, there was, when we became aware of t he at tack in 

4 Bengh az i, of course, discussion about whet her it was rel at ed 

5 to what had occurred in Cai ro, give n tha t there had been a 

6 large pr ote st and an attempt to breach tha t compou nd th at 

7 same day. 

8 Q What do you r eca l l about that disc ussion, abou t 

9 whether it was con ne cted to Cairo? 

10 A We ll, I recal l that t hat was a discussion that was 

11 simply th at , a discussion about whe th er i t was possible that 

12 those two events were related, that it would seem 

13 ir respons ible to not consider t he possibility given what had 

14 occu r red i n Cai ro earli er that day. 

15 Q Were there people just specu l at ing . I wonde r if 

16 these two are connected; obvious l y there's a rela tionsh ip i n 

17 time, o r were the y discussing speci fic items of fac t from 

18 which yo u migh t draw an infere nce t hat there was a 

19 connection? 

20 A I ca nno t spea k to what policymakers or i ntel li gence 

21 off ic ia ls we r e discussing. I was not a par t y to those 

22 conve rsat ions. On the press side 

23 Q Yes. 

24 A -- we were certainly discussing how we wo ul d have 

25 questions about bot h, and certain l y, it was pretty obvious 
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that the press would like l y ask about whether there was a 

2 connection. so we would have to be prepared to answer that 

3 question . But . agai n , we would not be the ones to provide 

4 the answer to that question . That would come from others 

5 ins i de the interagency. 

6 Q I'll show you a document that I' l l mark as exhibit 

7 1 to your interview transc~ipt. 

8 [Meehan Exhibit No . 1 

9 was marked for identification . ] 

10 BY MR . MISSAKIAN: 

I I Q Okay. Now this is an email from you sent at 9:32 

12 p.m. on September 11 to a nu~ber of people . Do you recal l 

13 sending th i s email? 

14 A As I sit here today. I don ' t recall sending it. but 

15 I certainly don ' t doubt the authent i city of it. 

16 Q Is this one of the emai l s you reviewed in 

17 preparation for your interview here today? 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

~ ~ _ ) 

A It is not. 

I 
, I 
I 
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RPTR DEAN 

2 EDTR ROSEN 

3 [11:05 a .m.] 

BY MR. MISSAKIAN: 4 

5 Q Now to focus first on t he f i rst paragraph, it says, 

6 the second sentence there, The State Department will release 

7 a sta tement tonight regarding the events and we ask that 

8 sentence. Seeing that, does that refresh your memory at all 

9 regarding the d i scussion about who would be issuing a 

10 statement that night about the attacks, the White House, the 

II State Department, anything like that? 

12 A It does not. Only that there were conversat ions 

13 throughout the day that Toria earlier had sought approva l for 

14 the use of holding lines, while we were figuring out what 

15 sort of the more formal response would be , but no, not beyond 

16 tha t . 

17 Q And the folks in this recipient list, there are a 

18 number of them. Did you select t his list at the time or is 

19 this a list that existed i n your Outlook address book? 

20 Looking at it, who are these people and how did they end up 

21 on this email? 

22 

23 

A 

Q 

Sure. So would you like me to go individually? 

You don ' t have to go individ ually. Let's start 

24 with, did you comp ile this lists on the spot , or is this 

25 somethi ng tha t existed at the time? 

I I 
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A This. from what I can tel l from loo ki ng at this 

2 now, would have been a list of the primary commun i cators 

3 within the interagency. I would have. in compiling this 

4 list. pulled from a larger list based on the agencies that 

5 had an equity. So for example . Treas ury is of ten included on 

6 interagency communicator emails. I don't. at firs t glance 

7 here . see Treasury listed, and t ha t wou ld be because the r e 

8 wasn't nece ssa rily a Treasury link at this point i n time. So 

9 it would have been culled from a bigger list. 

10 Q Take a l ook at tl1e second paragrap h, it begins on 
me 

II "an important note." And:..1:J:m;R last sentence there sa ys , 

12 ''Please do not refer anyone to the Embassy Cairo statement, 

13 which is causi ng significant negative backlash~ Do you 

14 r eca ll the st atement that you are referring to th i s in this 

15 email? 

16 A I do generally, yes . 

17 Q What do you recall? 

18 A I recall th at Embassy Cairo r elea sed a public 

19 comment . I cannot recall wha t the for mat of t hat was. And 

20 th i s was. again, going ba ck t o what I said ear li er what -

21 - had appl-ised me of earlier in the day. 

22 Q And what did you mea n by signif i cant negative 

23 backlash? 

24 A As I recall from where I am sitt i ng today , that 

25 sta tement made -- used language t hat some folks construed to 
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be the United States Government apologizing -- apologizing 

2 for a vi deo that the U.S. Government had not produced, and it 

3 had generated some negative backlash. 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

Q Do you recal l how you became aware of that negat ive 

backlash? 

A From , who was my point of contact on 

the press response and anything re lat ed to Embassy Cairo 

throughout the day. 

Q What did Mr. IIIII te l l you? 

A Again, that there had been some negative response 

11 to what was released by embassy Cairo, the statemen t i n 

12 whatever form that was released . That there was some concern 

13 about it within the State Depa r tment and that it had not been 

14 cleared by the State Department before the embassy released 

15 it. 

16 

17 

18 

19 

20 

Q Did you have any conversation with either 

Mr. Vietor or Mr. Rhodes about the negative backlash that the 

Embassy Cairo statement had caused? 

A I don ' t recall specific conversations. 

Q All right. 

21 Mr . McQuaid . Just for ease of record, do you want to 

22 just put the Bates number or somethi ng about the document, 

23 the time stamp, things l ike that. 

24 Mr. Missakian. Sure. For the record, t his docume nt has 

25 a document control number of C05390724. 
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Ms. Sachsman Grooms. And for the record, it says at the 

2 bottom that it was produced to the House Oversight and 

3 Government Reform Committee in August of 2013. 

4 Mr. Missakian. I have been told I am at the end of my 

5 hour so I will go off the record . 

6 [Recess . ] 

7 [Meehan Exhibit No. 2 

8 was marked for identification.] 

9 BY MR . MISSAKIAN: 

10 Q I have just given you a 1-page document which we · 

II have marked as exhibit 2. It is a series of emai l s, the 

12 document control number is 05578259. When you have had a 

13 chance t o read it over , please let me know. 

14 A Okay. 

15 Q And when we were off the r ecord after last session , 

16 we had a little bit of a discussion related to my asking you 

17 whether or not you had seen any of these documents that I am 

18 now showing you. And the agreemen t we reached is t hat if you 

19 are asked a question duri ng the interview, and you are able 

20 to answer t hat by the fact that you had reviewed a document 

21 that was shown to you by one of the lawyers from the White 

22 House, that you will then say, yes, I saw this document, and 

23 th i s helped me remember certain things that are part of your 

24 answer. Is that fair? 

25 Ms. McQuaid . Yes. I think what we agreed is if you 
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don't -- if there is something that Cra ig asks you t ha t 

2 you otherwise you would not have had a reco l lection bu t 

3 you do have a more recollection because you had seen the 

4 document that has shaped , kind of in flue nced that 

5 reco llection, then you should refe r ence t hat that is part of 

I I 

I I 
6 wha t your memor y is based on is t he document. 

7 Ms. Meehan. Okay. 

8 Ms. McQuaid. Or represent whatever the ro le that had 

9 and that is appropriate. 

10 Ms. Meehan. Okay. 

I 1 Mr. Missaki an. Is t hat und e rstood? 

12 Ms. Meehan. Yes. 

13 BY MR. MISSAKIAN: 

14 Q So let's get back to exhi bi t No. 2. This is a 

15 series of emails. The first one at t he bot tom is from 

16 Victoria Nu l and on Se ptember 11th , 6:10p.m.; you are one of 

17 the recip ien ts. Can you tell us what we are looking at in 

18 that bo t tom ema i l? 

19 A Sure. So fo r the record, I don't reca l l this email 

20 chain. I certainly don't doubt its aut henticity. So my 

21 answer will be based on the context as I read it now, ve rsus 

22 a recollec tion of sending the chai n at the time. 

23 So from the context of this, thi s is f rom Victor i a 

24 Nuland who was the spokes pe rson at the State Department at 

25 the time. These wou ld have been some of the holdi ng lines 
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that I referred to earl i e r. based on numerous inquiries 

2 seek ing sort of an initial response to what was unfolding in 

3 both Cairo and Benghazi at the time. 

4 Q When you say t hese are the ho ld lines, you are 

5 referring to the statements i n the bottom email? And I will 

6 just read them into the record. "We can confi rm that our 

7 office in Benghazi. Li bya, has been attacked by a group of 

8 militants. we are work i ng with the Libyans now to sec ure the 

9 compound. We condemn. in the strongest t erms. this attack on 

10 our diplomatic mi ssion." And the n below a ser i es of dash 

11 l i nes. It says. "In Cairo, we can confirm that Egypt ian 

12 police have now re moved the demonstrators who had entered our 

13 embassy grounds today." And then below that. anothe r series 

14 of dashes "For press duty gui dance. if pressed whe ther we see 

15 a connect ion between these two . " 

16 Then below that . the sentence reads. we have no 

17 informat i on regarding a connection be t ween these two 

18 incidents . 

19 A Cor rect. 

20 Q So what are t he hold lin es i n what I just r ead? 

21 A So the hold lines wo uld ha ve been t he sentence that 

22 begins with we can confirm. 

23 Q Okay. 

24 A And ends with the second sente nce. "we co ndemn in 

25 the st r ongest terms." The second hold li ne wou ld be the 
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7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 
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sentence that begins with "in Cairo" and ends at the end of 

that sentence. The third sentence that you read with the 

instruction for press duty guidance would not have been 

something that was proactively put out with the other two, 

but would have been in response to that specific question, if 

asked. 

Q Okay. Do you have any understanding of why that 

la st sentence. the third sentence. would not have been 

included in the hold l ines above? 

A I don't recall what the conversation was regarding 

that at this time . no. 

Q And to the best of your recollecti on, did th e 

statements made in th i s email , were t hey accurate as 

of 6:10p.m. that night? 

A These would ha ve been accurate. yes. This would 

have reflected the best information that the U. S. Government 

had at that time regarding what we understood to be the 

situations in those locations at that particular moment in 

time. 

Q Did you get any information, either that night or 

21 later that week to cal l into quest i on the truth of the 

22 statemen t, we have no i nfor mation regarding a con ne ction 

23 between these two incidents? 

24 

25 

A 

Q 

Can you repeat that? 

Sure. Focusing on t he third sentence. we have no 
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information regarding a connection between those two 

2 incident s. 

3 A Uh-huh. 

4 Q Assuming that you believe that statement to be true 

5 as of September 11th at 6:10 p.m., did you get any 

6 information later that night or later that week to call into 

7 question the truth of that s tatement ? 

8 A I don't recall as I sit here. If we did, we would 

9 have amended the statemen t to update to reflect an update 

10 in the assessment that was presented here. 

I I 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

Q So if there was no amendment, can we conclude from 

that that the re was no i nfor mat ion to cal l into quest i on that 

statement? 

A If there was no publicly updated information, you 

can draw the conclusion that the U.S. Government assessment 

had either not changed, or the information that was available 

in an unclassified se ttin g and was therefore usable with the 

publ i c had not changed. 

Q Let's move up the chain a little bit, Victoria 

Nuland , in the second email from the top says, and I will 

quote, "We are holding for Rhodes clearance, BMM please 

22 adv i se ASAP. " I gather the BMM is you? 

23 

24 

A 

Q 

From the contex t of th i s email, yes . 

You don ' t r ecall being referred to by those 

25 in i tials back in September of 2012? 
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A Generally, I prefer not to use my initials, so, no, 

2 bu t it is not uncommon. I have a long name and I know Toria 

3 well, so. 

4 

5 

Q So you gave her a pass. 

Then at the very top you write back, "Ben is good with 

6 these and is on with Jake now too." Having read that, does 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

L5 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

that refresh your memory at all as to the interaction between 

the NSC and the State Depa rtment with regard to these hold 

l i nes? 

A Again, I do recall that there was coordination 

throughout the day on what the public res ponse would be, but 

no, it does not jog any more recollection of what the 

specifics of those conversations were, only that there were 

frequent conversations between the agencies on how we 

would -- how we would make the first public comment. 

Q So the fact that you are saying that Ben is good 

with these and is on with Jake now too, I assume, tell me if 

I am wrong, that when you said Ben is on with Jake, that they 

are on the phone together? 

A From the context of this email, yes, that is how I 

interpret this. 

Q How do you think you knew that if you were in one 

building and Mr. Rhodes was in anothe r building? Is it 

possible at this point i n the evening, you were i n the same 

location in the West Wing with Mr. Rhodes? 
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A No, because I wouldn't have access to email if I 

2 was in the West Wing, so it could be that I emailed Ben and 

3 he said I am on the phone with Jake. It could be that I 

4 cal le d down to Ben's office, and his secretary answered the 

5 phone, and he said he's on the phone with Jake. he can't take 

6 your ca l l . It could be that Tommy told me that he was on the 

7 phone with Jake. There are multiple reasons I could have 

8 known that. but I don't recall specifically how I knew. 

9 Q Do you have any unders tanding of what the two 

10 discussed, Mr. Jake Sullivan and Mr. Ben Rhodes? 

11 A I do not recal l. 

12 Q Going back down to the bottom portion, did you get 

13 any information to call into question the truth of any of t he 

14 statements made in the press hold lines that are reflected 

15 there? 

16 A Again, I don 't remember the specific discussions 

17 around these l ines. What I can say is as a general matter, 

18 we would not release anything to the public that we did not 

19 be l ieve shou ld be truthful or accurate at the particular time 

20 that we released it . 

21 Q A few questions ago you said that if there was no 

22 amended pub lic statement, tha t we could take from that either 
I 

23 that the information di d not change , and the statements were I I 

24 still true, or t here might be some classified information 

25 that could be shared publicly. Would tha t analysis ho l d true 
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with these two statements at the bottom as well? 

2 A Yes, it would. We, as a rule, would go back on any 

3 issue, and Benghazi was no exception, multiple times 

4 th roughout the day, when we are answering inquiries, to 

5 ensure that any agency that has new information or fee l s that 

6 press guidance should be updated for any reason, that that 

7 agency has an opportunity to weigh in and make the 

8 appropriate edits so the press guidance reflects the most 

9 updated and accurate information at that point in time . 

10 Q Thank you. You can put that aside. 

11 [Meehan Exhibit No. 3 

12 was marked for identification.] 

13 BY MR. MISSAKIAN: 

14 Q Ms. Meehan. I just handed you a document that has 

15 been marked as exhibit 3. It is a one-page document with 

16 document control number C05578215. Once you have had a 

17 chance to review it , please let me know. 

18 A Okay. 

19 Q Do you recall this email? 

20 A As we sit here today, I do not recall this email 

21 chain, but. again, I certainly don't doubt its authenticity . 

22 

?'"' __ 1 

Q The bottom of ema il chain contains what I believe 

to be a draft of the statement that the State Department 

24 issued at about 10 o'clock p.m. on September 11th. Were you 

25 involved at all in the drafting or the review of the 
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3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

statement that was essentially put ou t by t he State 

Department? 

A I was invo l ved in reviewing it. I am a party to 

the second part of this email chai n asking for a review of 

tl1i s statement. 

Q And do you recall anything specific about that 

review process? 

A 

Q 

I do no t . 

Do you reca ll having discussions with anybody 
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10 

II 

12 

13 

14 

inside the NSC, outs i de the NSC , anywhere, about the content 

of t his s t atement? 

A I do not r eca l l spec i f ic dis cussions about this 

statement, no. 

Q Now this statement. in the second to la st 

15 paragraph, refe r s to i nflammato ry materia l originating in the 

16 Un ited States, which I believe t o be the video t hat you 

17 referred to earlier. Do you recall any discussion about 

18 putt ing out t wo statements, one essentially condemning the 

19 video . and one explain i ng or condem ning or address i ng t he 

20 attacks in Be nghazi? 

21 A I do not recall any such conversations. 

22 Q Do you recall any conve r sation either with 

23 Mr . Vietor or Mr. Rhodes about the conte nt of this sta t eme nt? 

24 A I do not recall any specific conversations at this 

25 time . 
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3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

I 1 

12 

13 

Q Do you recal l generally? 

A I do not, again, other than to say I was in 

communication with them throughout the day and the evening 

regarding public response, but specific comments about this 

statement I do not recall. 

Q As you sit here today, did you have any role that 
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you can recall i n drafting the statement is sued by t he State 

Department? 

A Not that I recall, no. 

Q Did you take part in drafting any stateme nt that 

was issued about Benghazi? For example, on the morning of 

the 12th, the very next day, the White House is sued a writ ten 

statement. And then after that statement went out, the 

14 Pres i dent made some remarks i n the Rose Garden. Do you 

15 recall that? 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

A I do. 

Q Were you involved in drafting, reviewing, 

commenting on the i nitial written statement issued by the 

White House? 

A I r ecal l being involved in the c le arance proce ss 

for that statement. I do not recall whether I had a drafting 

role . 

Q How did you participate in t he clearance process? 

24 A The clearance process wo uld have been done, or was 

25 do ne , I should say, over email. It would have been 
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circulated to relevant parties with in the NSC who would have 

2 had some knowledge that would have been brought to bear in 

3 ensuring what the President was going say was accurate as we 

4 understood it to be at that point in time. 

5 Q Were you receiving information about what had 

6 occurred so you could take t hat information and then marry it 

7 up to the sta tement? I mean, how were you ana l yz i ng the 

8 accuracy of the statement? 

9 A Well, again. consistently and conti nuously 

10 throughou t those days , I was in contact with my counterparts 

II at other agencies. 

12 Q Let me stop you right there. if you want to finish. 

13 you can. 

I 

I I 
I 

14 A Sure . 

15 Q I just want to make t his is an efficient as 

16 possible. You said throughout those days, I am really just 

17 focused now on the next morning, September 12. There was the 

18 written statement by the White House, and then the Rose 

19 Garden remarks that the President. which were also in 

20 writing, but the President delive r ed ora ll y. 

2 1 From that night. from the moment you left your job the 

22 night before on the 11th, to the moment that the first 

23 statement went out from the White Hou se , I mean, were you 

24 receiving information about the attacks in Benghazi that you 

25 would then use to evaluate aga i ns t the accuracy of the 
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statement or, were you just essentia l ly reading the statement 

2 for grammar? 

3 A Again, I don't recal l speci f ic conversations or 

4 email chains from that specific, very, very precise period of 

5 time, as it was more tha n 3 years ago at this point . So if 

6 you are looking for a specific answer as to who I had 

7 conversations wit h, or what email chains I was on, and what 

8 information was contained in those email chains, I cou ld n't 

9 say , because I don't recal l. 

10 Q Well, it wou ld be fair to say t hat you weren't 

11 receiving any classified information on your BlackBerry, if 

12 that's how you were getting information. And I ass ume you 

13 do n' t have a secure t elephone at your residences? 

14 

15 

16 

17 

A That is conect. 

Q Do you recall making any trips to a SCIF that ni ght 

to receive information about what had occ urred? 

A We l l , agai n, are we ta lkin g about the night of 

18 September 11th? 

19 Q Yes. In to the morni ng of the 12th? 

20 A I was there qu i te late and would have returned very 

21 early t he next day, but, no, I would not have made separate 

22 trips back to the office after I left and before I arrived 

23 the nex t day. 

24 Q Do you recal l ge t ting any classified info rmation 

25 prior to you r r eview of that f i rst White House statement? 



A 

Q 

I don't recall. 
d.o 

And whatvyou recall, specifica ll y or ge nerall y, 

3 about the review process of that first statement? 

4 A Again , I don't recall. 

5 Q Do you recall conversations with people? Do you 
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6 recall ntaking spec ific changes? Take us through the process 

7 of what you, per sona lly, did to review the statement ? 

8 Ms. McQuaid. When you ask the quest ion, please l et her 

9 finish the answer. You keep stepping on it. 

10 Mr. Missakian. Th at is fair. 

II Ms. Meehan. Again. as I said, I don't recall specific 

12 emai l chains o r conversat i ons fr om that mor ning regarding 

13 th is statement, t his written sta teme nt and verbal statement 

14 that the President delivered that you asked about. 

15 BY MR. MISSAKIAN: 

16 Q Do you recall anything that yo u did with regard to 

17 that first statement? 

18 A I do not. 

19 Q Do you recall the second sta tement that the 

20 Preside nt read from the Rose G~rden? 

21 A I recall th e statement, yes. 

22 Q And t here is one part of it that I want to ask you 

about. I read bot h statements, unfort unately I don't have 

24 them here, but it has been well - - ~tlell, not reported, but in 

25 the second statement that the Presiden t read in the Rose 
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Garden, l1e used the pl1rase "act of ter,-o,-." Do you recall 

2 that? 

"' ,) A I clo. 

4 Q Now that phrase does not appear in the first 

5 writ ten statement. Do you recall any discussion about 

6 including that statement in the second Rose Garden statement? 

7 A Again, I don 't recall specific conversations 

8 related to these two statements. 

9 Q Do you have any understanding of how that phrase 

10 made it into the second statement? 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

?" _,) 

24 

25 

A I do not. 

Q Do you know who put i t in? 

A I do not . 

Q Do you know when i t was put in? 

A I do not. 

Q Do you know anything about that second statement? 

A Again, i f you are asking me to recount specific 
C.: on" ~5 o.. \-( D '"-S 

1ii!M z 3Liti""EJ=R, how it was cleared, what my role was , the 

ans~t1er is, as I sit he1·e. no, I don't recall the spec ific s of 

tl1a t. 

Q Do you recall generally anything? Li ke, for 

example , were you at you r j ob when you were reviewing it? 

Were you still at home doing it on yo ur BlackBerry, anything 

about it? 

A I do not ,-ecall. 
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You can put that aside. 

[Meehan Exhibit No. 4 

was marked for ide ntification. ] 

4 BY MR. MISSAKIAN: 

5 Q Just so we are clear here, not your lawyer. but 

6 Mr. McQuaid asked me to allow you to finish your answers. I 

7 cut you off at one point. Was there anything you wanted to 

8 add to that answer that yo u weren't able to? 

9 A No. I am fi ne with what I have said. 

10 Q It ha ppens occasionally, where we will ta lk over 

II each othe r. It is not intended to cut you off. it is just 

12 in tended to make s ur e that you unders ta nd the question. 

13 A Yes, no problem, than k you. 

14 Q All right. What I have given you is a multipage 

15 a 2-page document with document control number C05578242. 

16 Once you have had a chance to re view it . please let me know. 

17 

18 

A 

Q 

Okay. 

Let's kind of start with the basics here. We have 

19 got a couple of emails. actually thr ee t hat are part of this 

20 2-page document. The first one from you on September 14, 

21 2012, at 3:46 p.m. to Benjamin Rhodes and Tommy Vietor. the 

22 subject is "Li bya for Toria." What is the purpose of t his 

23 

24 

email? 

A So I will start by saying in regards to the earlier 

25 conversation, that this is one of the emails tha t I did 
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review in preparation for my appearance here. So my memory 

has been jogged by havi ng the opportunity to see that. I t is 

3 not otherwise an email chain that I recall. So if you could 

4 just repeat the question. 

5 Q Sure . What was the purpose of the first email that 

6 appears at the bottom where the subject is "Libya for Toria"? 

7 A So as I look at this today, t hrough t he context of 

8 the email, the purpose of this would have been, as I 

9 mentioned ea rlier, one of the responsibi l ities of the NSC 

10 press office is to help coordinate press guidance throughout 

II the interagency, especially as it relates to press briefings 

12 that differe nt agencies ma y give. The White House , fo1· 
br~€..\=-~,.-,5 

13 e x a m p l e , 11 a s a d a i l y p r e s s ..p:1• en >'11 , a s d o e s t h e S t a t e 

14 Department, and Toria was the spokesperson for the State 

15 Department at the time. 

16 So it would be normal for Toria to reach out before she 

17 bri efs to ensure she has th e mos t recent and upda ted 

18 info r mation, and it would be the NSC t hat would generally 

19 have that collated from among the interagency. 

20 So from the context of this emai l, it looks like , based 

21 on the timing of it . that Jay Carney would have briefed 

22 probably at his nor mal time in the middle of t he day, and 

23 Toria was gaggling at 4:30, which would have been la ter in 

24 the day than usual for her. And her office would have either 

25 reached out to me to ens ure they have the most updated, or I 
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18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

proactively wanted to ensure that she had the most updated. 

So this represents the press guidance from th at day 

related to this topic. And I sent it to Tommy and Ben to 

ensure that there was no information that they had through 

channels that perhaps I was not privy to that would have 

necessitated an update of the press guidance. 
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Q And did you draft the bod y of the very first email 

on page 1? 

A I don't recall who the drafter of that information 

was. 

Q Hav i ng read through it, do you have an idea whether 

you drafted it, does it have your style? 

A So I would say this press guidance is often a 

compilation of inputs from across the interagency. So there 

are certain things I would have drafted. For example, I can 

tell the third paragraph where it makes reference to a 

conversation that the President had with President Hadi, that 

would have come from me, because I would be responsible for 

drafting something that refers to the President. And the 

rest, likely a compilation of other agencies. 

When I look at, for example, on the second page, the 

first question on the second page, the second question 

overall, where it talks about intel ligence 48 hours in 

advance of the Benghazi attack hav i ng been ignored. That 

would have been provided by the inte l ligence agency, because 
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it represents a comment on intelligence received in an 

2 inte lligence assessment, so that . language would ha ve been 

3 provided by the intelligence agency. 

4 Q When you say "the language would have been 

5 provided," you are talking about the answer to the question? 

6 A That is correct. Where it says "We are not aware 

7 of any actionable intelligence indicating that an attack on 

8 the U.S. mission in Benghazi was planned or imminent. We 

9 also see indications that this action was related to the 

10 video that has sparked protests in other countries." 

II Q Who came up with the question? Let's use that one 

12 as an example. Your best belief is that statement came in 

13 some form from the intelligence community? 

14 

15 

A 

Q 

Uh-huh. 

I assume it is possible that it could have been 

16 revised at the NSC? 

17 A The NSC generally would not revise anything related 

18 to an intelligence assessment. It is certainly possible that 

19 the NSC added the first phrase, this story is absolutely 

20 wrong, but we would, as a rule, generally not tweak language 

21 provided by the intelligence community related to an 

22 inte lligence assessment. 

23 Q And, I mean , i f we we re to go l ook at all the 

24 emails out there, would we expect to find an email from 

25 someone i n the inte ll igence community that has that language 

I I 
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in it, beginni ng wi th we are not aware of, t hat wou ld have 

2 come from someone i n the intel l igence commun ity; is that your 

J bes t bel i ef? 

4 A Yes, tllat is n1y best belief . Ancl may I just go 

5 back and answer yo ur other question also , about where the 

6 questions came from? 

7 Q Yes. 

A So this is part of the process that I described 

9 earl i er where t he interagency coordinates throughout the day, 

10 not only in press guidance, but in sharing information about 

I I what we be li eve wi ll be ques t ions related to news of the day . 

12 So someone in the interagency was likely contac ted by the 

13 f nd ependent, or would have seen that story and flagged for 

14 the rest of the interagency that this is something that we 

I S are likely to be asked about. 

16 Q So not only the information that goes in to 

17 answering the questions could have been the end product of 

18 the interagency process, but the questions as well? 

19 A That is correct. 

20 Q As you sit here today , you can't really tell one 

21 way or the other where any of the questions or information 

22 came from. other than what we spoke about specifically where 

23 you said it came from the intelligence community? 

A And again , references in the fir s t question and 

then in the question on t he second page, can you exp l ain to 



70 

us aga in t l1e President 's comments about wily Egypt was not an 

2 ally' That wou l d have been likely drafted by me, because, 

3 again, it is char acterizing tile President 's comments and th at 

4 is generally something the NSC wo uld have tile l ead on . There 

5 are other answers here that look to me li ke they ref l ect 

6 State Depa r tment inpu t in addition to NSC input. 

7 Q Let's go to the very first paragraph of your email 

8 to Mr. Rhodes and Mr. Vie tor . I wi ll read into t ile rec ord, 

9 '' I thi nk a lot has been spinning down there that I might not 

10 be l ooped into, especially after the discrepancy between 

11 Jay's points and the Hill comment, To ria gaggles at 4:30, so 

12 I wa nt to make sure she is on point with us.' 1 

13 Let ' s break that down a little bit . First who is the 

14 Jay that yo u refer to in t hat sentence? 

15 A Fr om the context of this emai l, I believe that 

16 would refer to Jay Carney . who was the White House 

17 spokesperson at the t i me . 

18 Q Do you know any other Jays tha t it might refer t o? 

19 A I do not. 

20 Q What points were you refe r ring to when you referred 

21 to Jay 's poi nt s? 

22 A I don't reca ll spec ifically. My best guess from 

the context of thi s is that it re fers to comments made by Jay 

24 Carney during the White House press brie fing t ha t day. 

25 Q This wo uld ha ve been on Friday, September 14th? 
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A It coul d have been that day, it cou l d have been the 

2 day previous, I can't tell, whic h it would ha ve refer- red to, 

3 but gener all y , it would have referred to the White House 

4 press briefing. 

5 Q And I know you said this, but what time does he 

6 typic ally do hi s pr ess br iefing? 

7 A He typ icall y briefs somet ime betwee n 12:00 and 2:00 

8 p . m., it would depend on whethe r t he President was t raveling. 

9 I f the President was traveling, i t is poss i ble that they 

10 gaggled ins t ead of havi ng a ful l briefing earlier in t he 

11 mor ning, or a li tt le bit later i n the in formati on. I don't 

12 know where they we re on t hat part i cu lar day. 

13 Q And what d id you mean when you said the Hill 

14 comment s? 

15 A I do not know which commen ts that refer s to. I 

16 don't rec all. 

17 Q What did you mean when you said the discrepancy 

18 between Jay's points and t he Hill commen t s? 

19 A From the context of this email, that t here 

20 obvio us ly was a di scre pan cy, as I wrote, between someth i ng 

21 t ha t J ay Car ney sa i d, and some t hing t hat someone on t he Hill 

22 sa i d, but I don't rec all specifically what that was. 

23 Q When yo u say "someone on the Hill sa i d ," what do 

24 you mean by th at? 

25 A Well , Members of Congress are out in the media 
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quite frequently, so it could have been somet hing that 

2 someone. a Senator or a Repr esentat ive said in an i nterview, 

3 or in comments to the press. 

4 Q I s it possible that yo u could have also been 

5 r eferring to a briefi ng provided by somebody to Members of 

6 Cong ress? For exampl e , we have information t o suggest that 

7 Patrick Kennedy gave a briefing about the Benghazi at tacks on 

8 the eve ni ng of Septembe r 12th. 

9 A Uh-h uh. 

10 

11 

12 

Q 

A 

Q 

Do you recall knowing abou t th at? 

I do no t recall that br i efi ng, no. 

So as you sit he r e today, you a r e no t , if I 

13 understand yo u correctly , you are no t sure what you meant by 

14 the Hill comment? 

15 

16 

A 

Q 

That is co r rect. 

Is there anything you could r eview to help you 

17 remember what you meant? 

18 A No . I mean, I would have to look back over any 

19 public comment , or t est imony, or anyth ing related to the Hill 

20 ove r a peri od of several days to be abl e to make a j udgme nt 

21 on that. 

22 Q If somebody had gi ven a briefing to the Hil l , for 

2 3 e· x am p 1 e , M r . Ke n n e d y , w o u 1 d you h a v e be e n a w a r e o f t h a t 

24 possi bl y? 

25 A Possibly, yes. 
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Q How would you have become aware of it? 

2 A It depends, it' s a case-by-case basis. I generally 

3 am made aware when there is going to be open testimony on the 

4 Hill , because we want to ensure that spokespeople are 

5 prepared to handle questions about wha t i s discussed in an 

6 open sess i on. Generally, if there is a closed sess ion, I am 
I I 

7 made aware i n case there are lea ks from a closed session on 

8 the Hill, and the press has inqu i ries about that as well. I I 
I 

9 Q What role, if any, would the NSC play in preparing 
I I 
I I 

10 for a Hill briefing? Would that be based on the subject I 

11 matter? Would t hat automatically i nvo l ve someone like 

12 Mr. Rhodes or Mr. Vietor? Was there any pa tte rn or practice 

13 to that? 

14 A Well, again, I can only speak to the role that the 

IS press office plays. If there is preparation on sort of the 

16 policy or the leg side, that is not something I can speak to. 

17 Q I apologize, I meant on the press side. 

18 A But on the press side, it is common practice that 

19 we would receive a copy of an opening statement, f or example, 

20 to act as the logi s t ic al coo r dinator t o c lear those remarks 

21 within the NSC with policy folks, legal fol ks. leg folks as 

22 appropriate. 

23 Q Aside fro m an opening statement that would be 

24 typic al ly given at a fo rmal congressional hearing , would t he 

25 NSC be involved in reviewing or vetti ng any other in formation 
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that another agency would be providing to Congress? 

2 A Generally, from the pres~ point of view, in my 

3 experience. not related to Benghazi, but other general 

4 experience at the State Department, ind i viduals who go up to 

5 testify up on the Hil l often have a hard Q&A packet, or most 

6 recent press guidance, things like that. So that would often 

7 be pulled in part, if not wholly, from products coordinated 

8 from among all t he agencies, sometimes through the press 

9 office. 

10 Q As you sit here today, you don't remember anything 

11 specifically about the attacks in Benghazi and any statements 

12 that may or may not have been to Members of Congress about 

13 the attacks? 

14 A As it relates to this particular email, that is 

15 correct. 

16 Q Just putting the email aside, do you recall any 

17 information about the statements that were made, either by 

18 th e White Hou se, the NSC, anybody in your i nte r agency about 

19 th e attacks to Congress? 

20 A I recall that there was the provision of what is 

2 1 commonly known to as the HPSCI points f rom the CIA. I 

22 believe, to Members of Congress who requested t hem . 

23 Q We will get into that in a litt l e bit . But beyond 

24 that, during this pe ri od from September 11th through that 

25 weekend, do you recal l anything about providing information 
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to Congress about the attacks? 

A Du r i ng this period of time, no. 

Q Let's work our way up to the ne xt one. This is an 

4 ema i l from Tommy Vietor to you and Benjamin Rhodes, September 

5 14th, at 3:50p.m . Mr. Vietor· says, "No cl1anges. Jay leaned 

6 fur-ther into the premeditated stuff." Do you have any 

7 understanding of what ~r. Vietor meant by the second sentence 

8 i n that email? 

9 A No. I do not r·ecall . 

10 Q Do you recall any discussion involving whether or 

11 not the attacks in Benghazi were either spontaneous or 

12 premeditated during that per i od of time? 

13 A Generally, yes. Can I recall specific 

14 conversations? No. But generally, yes. As I said earlier, 

IS there were questions abou t whether this could have been 

16 related to what had occurred earl ie r on the morning of 

17 September 11th in Cairo. I think generally in conversat ions , 

18 people were ~ ng looking at all possibilities as the y sought 

19 to f igure out what had happened. 

20 Q Do you recall t here ever being a resolution of that 

21 issue during that period about whe t her or not the at tac ks in 

22 Benghazi were spontaneous, or whether they were premeditated? 

23 A We ll , I recall initial assessments indicated , as 

24 you ' ve seen in some of the other materials that you have 

25 provided to me. were that this was a protest that had grown 
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out of a reaction to what had occ urred earlier that day in 

2 Cai ro, yes, and that that assessment evolved over ti me . 

3 Q What document, just so the record is cl ea r . what 

4 document are you refe r ri ng t o? 

5 A So I think from some of t hese earlier - - f or 

6 example . deposition exhibit 3, where it r efe r s to, i n this 

7 sta.temen t from t he State Department. "Some have sough t to 

8 justify this susp ici ous behavior as a response to 

9 inflammatory mate r ial." It references our commitment to 

10 religious tol erance. And then in the holding statement in 

11 deposition exhibit 2, where Toria is put ti ng out inf ormation, 

12 or the State De par tme nt is pu t ting out i nformation related to 

13 the attacks in Benghaz i and the attacks i n Cairo. 

14 Q Let ' s fl ip t o page 2 in t he exhibit you have in 

15 front of you. The paragraph that beg in s "Fou rth," t he last 

16 sentence of that parag r aph says , "The Presid ent has 

17 personally spoken t o t he l eaders of Egypt, Libya , and Yemen 

18 and also sent a personal message t o Prime Minister Erdogan. " 

19 Assuming thi s i s some t hin g th at woul d have come from the NSC 

20 because i t involves statements by the President. Do you I I 
I 

21 recall any deta il abou t how yo u ob t a i ned t hi s information i f 

22 you are, in fact, the person who wrote t hat port ion of it? 

23 A Sure. So when the President has spoken to a 

24 fo re i gn l eader, th e press office is general l y aware that suc h 

25 a conversation has taken place. either so we can prepare a 
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written readout. or provide a readout to the press and the 

2 public, or if tl1at is a conversation that is not going U to 

3 be made public, we are aware of it in case it happens to leak 

4 so that we are aware that the conversation has taken place. 

5 I will say that I do recall, if you look at the date of 

6 this particular press guidance -- t his is Friday, September 

7 14th -- and just sort of give a little clarity around why we 

8 would have felt it was important to include that the 

9 President had spoken to these leaders. 

10 Q You know, just for the clarity of the record. 

11 anything you write on the document is going to end up in the 

12 record. because this is the actual exhibit . You can do it, 

13 but I just want to let you know --

14 A Okay. thank you. 

15 Q -- that it will be preserved for all of all time. 

16 A Thank you. I appreciate it. So just to provide a 

17 little context. this press guidance was compiled on September 

18 14th, and at that pa r ticular point in time, we had seen 

19 following the inc i dent in Cairo on September 11th. the 

20 incident in Benghazi on September 11th, that there were 

21 violent attacks against multiple diplomatic outposts, and 

22 against personnel, in , off the top of my head, remembering 

23 Tunisia. in Yemen, in Sudan. a protest in Pakistan. So this 

24 press gu i dance does not solely address what occurred in 

25 Benghazi or Cairo for that matter. It reflected. on 
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Sep t embe r 14t h on that Friday, a series of attacks against 

2 diplomatic f acil i ties overseas, and a ve ry real worry that we 

3 had that on that part i cular Fri day , t hat the r e would be more 

4 viole nce i n that region in part icular , in the Middle 

5 East- North Africa region, since Fr iday after prayers is often 

6 a time when we see i ncreased demonstrations and vio len ce in 

7 the r eg ion . 

8 So j ust for the context of it, I wanted to make clear 

9 that the r eason we wou l d have included ca lls that t he 

10 Pres i de nt made to those l eaders is beca use we were incredibly 

11 worried about attacks against diplomats i n multiple areas, 

12 not just what had happe ned i n Benghazi at the time. 

13 Q J ust to c la ri f y the statement , was inte nd ed to 

14 in cl ude Be ngha zi as we ll ? 

15 A Th is press guidance addresses what occur r ed in 

16 Benghazi. but i t is broader than t hat. So i t also takes i nto 

17 account what we had seen i n terms of vio lence aga inst 

18 mu ltiple diplomatic f ac ilit ies t hroughout the r egion . 

19 Q Okay. I think I know the answe r to this , but in 

20 th a t next sect i on , t he paragraph that begins the sto ry is 

2 1 absol ute l y wrong. The last sentence the1·e said, "we al so see 

22 ind i cat i ons t hat t his action was r elated to t he video t hat 

23 has sparked pr otes ts in other cou nt r ies." Do you have any 

24 idea what i ndications are being re f erred t o i n that 

25 s t at ement? 
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A I do not. 

2 Q You can put that as ide . 

3 [Meehan Exhibit No. 5 

4 was marked for identi ficatio n . ] 

5 Ms. McQuaid. I wi ll give Bernadette a non exhibit copy 

6 that she can dood l e on. 

7 Ms. Meehan . Th at is my i nc l ina t ion is to hi ghl i ght. 

8 BY MR. MISSAKIAN: 

9 Q Ms. Meehan, I have j ust handed yo u a 2- page 

10 document , th e control number is (05562051. It is a series of 

11 emails. Once you have had a chance to look it over, plea se 

12 let me know? 

13 A My second page is blank. 

14 Q So is mine . I am not s ure why that is. but my best 

15 belief is the document is compl e t e . 

16 A Okay. 

17 Q Let's start at the top this t ime . So you have got 

18 an ema il from you to ·-19 - · this is your reac t ion to re ce i vi ng the t r agic news 

20 about Ambassador Stevens. And th i s is -- you have an 11 :07 

21 response to Mr.- 11:07 email, 11:07 p . m. Does this 

22 help you place in time where you were on that night, because 

I be li eve you said you were already at hom e when you heard 

24 the new s? 

25 A I don ' t know where I was when I received this 



email. I do know that I was at home when I received the 

2 email from Jake Sullivan confirming that Chris was dead. 

3 Q So in your mind. you had pegged the time you were 

4 at home versus at the office based on Mr. Sullivan's 

5 information. Do you believe that information came before? 

6 It seems like it would come after. 

7 

8 

A 

Q 

I believe it came after. yes . 

Okay. So then looking at this. you can't tell 

9 where you were at this point in the evening? 

10 A I cannot by looking at this. no . 

11 Q You may have st ill have been at the office? 

12 

13 

A 

Q 

It is possible, yes. 

Let 's look at the email you sent. This is 11:04 
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14 p.m., and I will quote, "Just the opening of what I think we 

15 will get tomorrow. there is a SVTC at 7:00 a.m . As I 

16 mentioned earlier, we will need fully State-cleared guidance 

17 here by about 9:00a.m." And then there i s a series of lines 

18 that begin with a Q: And they appear to be a series of 

19 questions that you, or somebody, is anticipating getting from 

20 the press about Benghazi and Cairo . Is that a fair 

21 characterization of what we are looking at here? 

22 A Yes . i t i s . 

23 Q Looking at this now. do you recall whether or not 

24 you were the person that drafted these questions? 

25 A I don't recal l speci fica lly . But it is likely that 
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I probably drafted these questions, yes. 

Q Let's drop down to the fourth question. Is the 

3 U.S. repositioning U.S. military assets in response to the 

4 attacks in Benghazi? Do you recall why you included that 

5 question? 

6 A Beca use this is a question, one of the first 

7 questions we would get from the press. 
; 11 c 1,..0l re.. 

They often~ 

8 about military action when there is a threat against 

9 embassies. 

10 Q And the next question is, "Were the attacks i n 

II Cairo and does Benghazi link/coordinated," and the next 
c: opt:s 

12 quest ion is "Can you confirm r·epor-ts th at Egyptian ·~ v-1ere 

13 involved in the projection of the video?" 

14 A Uh-l1ul1. 

15 Q And you are sending this email to 

16 and Why were you sending the 

17 questions to them? 

18 A and were press officers 

19 in the Department of State's Bureau of -- NEA Bureau, so they 

:20 would have been my primary contacts into t l1at bureau at the 

21 

22 

23 

24 

r _) 

State Department; and 

point in time, was one of 

spol<eperson's of'fice, and 

context the re i f I wasn' t 

Q Did you view Mr. 

at this particular 

Tori a Nuland's cleputies in the 

would have been one of my points 

going directly to Toria. 

- and M , .. - as subject 

of 
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matter experts in the area of Libya and Benghazi? 

2 A was a foreign serv ice off ic er who had 

3 served in the region, but no, they wo ul d have been my 

4 contacts because they were press officers, and the y would 

5 have been responsible for circulating this to policy and 

6 substantive e xperts within t he State Department as they saw 

7 it to be appropriate. 

8 Q I guess what I am trying to und erstand is why were 

9 you including Mr.--- I'm sorry, Mr.- and 

10 Mr. - both in t he NEA Bureau at the State Department? 

11 

12 

A 

Q 

Cor rect. 

Why were you including this versus sending this 

13 straight to Victoria Nuland's office? 

14 A Because press guidance with in the State Department 

15 isn ' t generally compiled by the spokesperson's office; it is 

16 compiled by the bureaus who have responsibility for the 

17 policy that is being discussed. So they would be the action 

18 officer s on circulating this for drafting, clearing, and 

19 approving within the State Department. 

20 Q Where did you get the information about the 

21 Eg yptian Coptic Christian s as referred to in the question 

22 that I read? Do you recall? 

23 A I do not rec all. 

24 Q Do you recall any di scussions generally about that 

25 video and trying to get YouTube to t ake it down? 
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A I do recall, generally, that there were disc ussion s 

2 related t o concer ns of the outbreak in vio le nce in Cairo, 

3 yes. 

4 Q And you refer here to SVTC at 7:00 a.m., I assume 

5 that me ans the morning of t he 12th, do yo u recal l attending 

6 or participating i n that SVTCs? 

7 A I don't recall that specific SVTCs, but I wou ld 

8 have been there , yes. 

9 Q You can put that document aside. We talked a 

10 lit tle bit about wha t we bo t h refer to as the HPSCI talking 

11 points, the talking points t hat were prepared primarily by 

12 the CIA for purposes of distribution to the House Permanent 

13 Select Committee on Int elligence. Ha ve you ever reviewed 

14 those talking points? 

15 A At the time , I do recall being on email chains 

16 during the drafting, clearing process, yes. 

17 Q Have you reviewed them since then? 

18 A I have, in preparation for t his appearance he re 

19 t oday, reviewed one document related to that email chain, 

20 yes. 

21 Q Just t ake us through your rol e i n preparation, 

22 review, and circu l ation of t hose HPSCI talking points. 

?"' --' A My recollection, as I sit here today, is that the 

24 CIA had the lead on drafting those talking points , but they 

25 were circu l ated within the interagency for input review 
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clearance. I remember in this particular instance, Tommy 

Vi e tor having more of a lead role at the NSC than I did on 

this partic ular set of poin t s, but that I was on many of the 

email chains related to, as I said, the drafting of the 

clearance. 

Q How did you first hear that the talking points were 

in the works? 

A I don't recall. 

Q And do you recall having any discussions with 

Mr. Vietor about the talking points? 

A I don't recall. 

Q And whenever I use the term "talking points," I am 

referr i ng to the HPSCI talking points, j ust so we are clear. 

A Understood . 

Q What was the nature of Mr. Vietor's role with 

regard to the t a l king points? 

A As I recall today, Tommy too k the lead on the NSC 

side in clearing them in our building, with people who would 

have had an equity i n taking a look at ensuring tha t the 

info rmation was accurate and fact ual as we underst ood it to 

be at t ha t point in t ime. 
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RPTR MCCONNEL L 

2 EDTR ROSEN 

3 [12:14 p.m . ] 

4 BY MR. MISSAKIAN: 

5 Q Okay. And do you ha ve any understanding of how 

6 Mr. Vietor took the talking points and ensured that they we re 

7 accurate? 

8 A From what I recall, in terms of email chains, he 

9 would have circ ulated them, or he did circulate them on 

10 email. Whether there wer~ ot he r channe l s of communication he 

II ha d with people i n the NSC, I don't know. 

12 Q Okay. Do you know if he rev i ewed any documents in 

13 the process of ensuring the talking poi nt s were accurate? 

14 A I don ' t know . 

15 Q Did you have any conversations with anybody in the 

16 Office of Publ ic Affairs at the CIA about the talking points? 

17 A I don't recall. 

18 Q Do yo u reca ll havi ng any conversations, putting 

19 as id e ema i l, abou t the talking points with anybody during 

20 th at pe r iod of time? 

2 1 A I don't recall. 

22 Q Do you r ecal l having an unders t and i ng of wha t the 

23 pu r pose was of the talking points? 

24 

? ­_ ) 

A I do. My recollec ti on i s t hat members of the HPSCI 

had requested points from -- from t he U. S. Government, in 
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this case. directly the CIA. for use when they spoke to the 

2 public or the media about what had transpired i n Be nghazi . 

3 and that is not an unusual request. We get request s from the 

4 Hill on a frequent basis for -- for reques ts l ike tha t. 

5 Q Can you give me any othe r examples of such request? 

6 A Outside of that timeframe. yes. One example would 

7 be du r ing the Iran deal, we wou ld frequently receive requests 

8 from Members of Congress for talking points that t hey might 

9 use when discussing t he deal publicl y or in TV interviews. 

10 Cuba would be another example where we would have Me mbe rs of 

II Congress reach out to ask for pr ess guidance or ta l ki ng 

12 points t ha t they could use to dis c uss t he ad min i stration's 

13 posi tion on that pa rt i cular policy . 

14 Q Ar e these requests coming to the NSC, or those 

15 requests a re going direct l y to the CIA as in thi s instance? 

16 A It depends. It depends on who the Member of 

17 Congress i s. it depends on what t he policy is. I t's a 

18 case - by- ca se basi s . 

19 Q Ok ay , do you reca ll being part of any discussion 

20 about the talking poin ts in any way? 

21 A Aside from remembering that I was on emai l s. email 

22 chains r el ated to the clearance of the HPSC I talking points. 

no. I don't remember any speci fic conversations. 

24 Q Do you have any understanding of whether or not 

25 those talking points were used by Ambassador Rice to prepare 
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for her appearances on the Sunday talk shows? 

2 A I can say that press guidance that would have been 

3 provided to Secretary or to Ambassador Rice at that time 

4 would have been based on press guidance developed throughout 

5 the week and updated at the time that it was presented to 

6 her. And as the HPSCI points would have reflected what the 

7 administration was saying publicly, yes, those would have 

8 been part of the same process for creating the points that 

9 eventually went to Ambassador Rice. 

10 Q Okay. So if I understand you correctly, i t sounds 

II like you are saying as a general practice, you believe that 

12 HPSCI talking points would have ended up in a package given 

13 to Ambassador Rice. Is that fair? 

14 A They would have been part of the process, but they 

15 would have been -- I can't recall what date the HPSCI talking 

16 points were provided to the HPSCI, versus the date that 

17 Ambassador Ric e received her press guidance. But whatever 

18 Ambassador Rice received would have reflected the press 

19 guidance that was updated and accurate at the point in time 

20 she received it. And if the HPSCI points were before that, 

21 yes. they would have been part of that package. But I don't 

22 recall the specific dates. 

23 Q Right. So as you sit here today, you don't know 

24 one way or the other whether or not Ambassador Rice ever saw 

25 t hose HPSCI talking points? 
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A I do not. 

2 Q Were you involved in an y way in preparing 

3 Ambassador Rice for her appearances on the Sunday tal k shows? 

4 A I was, again, part of the interagency proces s that 

5 compiled press guidance that would have been used in a 

6 preparation package for her as she prepared for the Sunday 

7 shows. 

8 Q Okay . Let's break it do wn a little bit . Do you 

9 have any firsthand knowledge, agai n, not what would have been 

10 done , but do you have any firsthand knowled ge of the stack of 

II information that Ambassador Rice received to prepare for the 

12 Sunday talk shows? 

13 A Yes. The package of press guidance that she 

14 received was the product of interagency coordination and 

15 reflected the updated talking poin ts at that poi nt in time as 

16 cleared by all agencies with an equity. 

17 Q Okay. So now I'm a little bit confused. I thought 

18 you said you don't know one way or another whet he r or not 

19 Ambassador Rice received the HPSCI tal king points? 

20 A That's right. 

21 Q I think you just said, unless I mi sheard you, that 

22 the talking points, the updated talk ing points would have 

23 been were included in the material she received? 

24 A So let me take a step back . 

25 Q Please. 
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A I am not familiar with what date the HPSCI talking 

2 points were finalized and provided to the HPSCI. Secretary, 

3 or Ambassador Ric e, received press guidance that was worked 

4 through the interagency, and cleared by any agency that had 

5 an equity in what had occurred in Benghazi on September 11. 

6 Tho se points that Ambassador Rice received would have 

7 overlapped in some way, if not have been identical to the 

8 HPSCI talking points, depending on when they were developed. 

9 I don't know what the difference in dates was, so I can't say 

10 with certainty whether they were the same or different. 

11 I have no idea whether Ambassador Rice received the 

12 final HPSCI talking points in that form. I have no idea. 

13 But s he did receive press guidance that would have been 

14 developed the same way the HPSCI talking points were. and 

15 would have reflected the same information, but updated for 

16 the date that she received them. 

17 Q How do you know how the HPSCI talking points were 

18 developed? 

19 A Well, as I have been saying, I was on the email 

20 chain where they were cleared and drafted. 

2 1 Q But you said HPSCI talking points followed the same 

22 process as all of the other press guidance that we -- how do 

23 you know that? I mean , how do yo u know what the CIA did to 

24 prepare those talking points? 

25 A I was on the interagency chain . 
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Q R i g h t . 5 o r r y , I d i d n ' t me a n t o i n t e r r u p t y o u . ·Go 

2 ahead. 

3 A I was on the interagency chain for the clearance of 

4 press guidance used by Toria Nuland, by Jay Carney , by George 

5 Little, by others in the administration during that week. I 

6 was also separately on the chain where the HPSCI talking 

7 points were going through drafting and clearance . That was a 

8 similar process, meaning that any agency that had an equity 

9 was involved in drafting and/or clearing, and / or approving 

10 any public points that were provided on the topic of 

11 Benghazi. 

12 Q You would agree with me. wouldn't you, that the 

13 process of drafting and revising HPSCI talking points, I 

14 mean. only a portion of that, maybe a very small portion of 

15 that is reflected in the email exchange is about it. And 

16 mu ch of that work may have occurred within the four walls of 

17 the CIA. Is that fair? 

18 A Yes, absolutely. The same way with--

19 Q Okay, how did you 

20 

21 

22 

A 

Q 

A 

-- with press guidance 

I'm not finished with my question. 

is developed inside an agency, and then once an 

23 agency has a compiled answer or product to provide, it's then 

24 fed into the interagency process. 

25 Q I understand that, but you said HPSCI talking 
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points were developed using the same process as the press 

2 guidance. How do you have an insigh t into what was going on 

3 at the CIA with regard to the HPSCI talking points? 

4 A I don't. I can only talk to the i nteragency 

5 process writ large, and the interagency process was the same 

6 in both cases. 

7 Q And going back to Ambassador Rite. It sounds like 

8 you know exactly the· documents she was given to prepare. I s 

9 that true, or am I just 

10 A I am familiar with one of the documents that she 

11 received. If she received other materials from her 

12 spokesperson as part of her preparation, I would not be privy 

13 to that. 

14 Q Okay . What is the one document that you know she 

15 received? 

16 A It was the compiled press guidance that was the 

17 result of the interagency clearance process. I r eca l l that 

18 it also had top lines that were added in at the end of that 

19 process to give it sort of an overall frame. 

20 

21 

Q 

A 

And how do you know she received that? 

Because I received -- was forwarded in an email 

22 that contained that press guidance. 

23 

24 

Q 

A 

Was she included on that email? 

It was the email that went to her spokesperson. I 

25 can't recall if Susa n specifically was on that email 



personally. 

2 Q So do you have any -- I will just ask this : Were 

3 you in the room when she was prepared for her talk shows 

4 appearances? 

5 

6 

A 

Q 

I was not. 

So you don't know, one way or the other, what 

7 document she actually reviewed, or the people that prepared 
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8 her were using to prepare her, you just know what was sent to 

9 her? 

10 

11 

A 

Q 

Correct. 

Di d you have any discussions with anybody about 

12 th at pre paration? 

13 

14 

A 

Q 

I don't recall . 

Okay. Did you have any discussions with anybody 

15 about her appearance and the statements she made on the 

16 Sunday talk shows? 

17 

18 

19 

20 

21 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Following her appearance? 

Yes. 

I don't reca l l . 

You don 't recall any such discussions? 

I don't. You're asking me to recall discussions on 

22 a specific day more than 3 years ago, and I don't recall 

23 those discussions now. 

24 Q No, I'm certainly not doing that . I'm asking you 

25 if you recall any discussions about her appearance on the 
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talk shows, whether it occurred on that Sunday, or another 

2 day. Do you recall any conversations? 

3 A I don ' t recall specific conversations, no. 

4 Q Do you recall generally anything that was discussed 

5 about her appearances on the talk shows? 

6 A Well, we would, as a general rule, on a Monday, 

7 have to prepare Jay Carney and Toria Nuland and others 

8 spokespeople across the U.S. Governme nt for their daily press 

9 br i efings. And we would anticipate that appearances of U.S. 

10 Government officials on Sunday shows would often be asked 

11 about in those press briefings, so yes. 

12 Q I don't want to get into li ke the next day, because 

13 that's outside the timeframe that was discussed. I'm just 

14 ta l king about conversations about her appearance on that 

15 Sunday. 

16 A Right, and I'm sorry if I'm unclear, but as I 've 

17 said, I don't recall specific conversations on that day about 

18 Susan's appearances. 

19 Q Again, I ' m not talking about that day. I'm ta lk ing 

20 about her appearance on that day. 

21 A Uh-huh. 

22 Q So we understand she appeared on the Sunday talk 

shows. She made certain statements about Benghazi? 

24 A Uh-h uh . 

25 Q Do you recall generally any conversations about 
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statements she made, whether you had the conversation on that 

day, or another day, we are no t going to know that because 

you can't remember. But do you reca l l the conversations? 

A No , as I 'v e said, I do not recall specific 

conversations rela t ed to Amb assador Rice's appeara nce on the 

Sunday shows. 

Q Do you recal l anything generally that was said i n 

con versation about the appearance? 

A I do not. 

Q Do yo u recal l being involved in any way i n 

preparing the President for his appearance, his interview 

with St eve Kroft on September 12? 

A I do not reca ll being pa rt of any of that 

14 preparation, no . 

I 5 

16 

Q 

A 

Okay. Who would have been i nvolved in that? 

Generally, Ben Rhodes from the NSC press s i de. I 

17 can't speak to who from other offices would have been 

18 invo lved. 

19 Q Do you recall t hat appearanc e , that interview with 

20 Steve Kroft on the 12th? 

2 1 A I do no t . 

22 Q Do you recall any discuss i ons about statements Jay 

23 Carney made during that week from September 12 t o the end of 

24 the week? 

25 A Specific discussio ns, no. 
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Q Do you recall that week being info rmed that the FBI 

2 had ope ned up an investigation into the attacks in Benghazi? 

3 A As a general rule, I'm aware that the FB I always 

4 ope ns an investigat i on into a suspicious death of an American 

5 ci t izen abroad. I ~as familiar wi t h that from my time at the 

6 State Department, so --

7 Q So as you sit here today, you don' t reca l l a 

8 specific investigation be i ng opened that week? 

9 A Again, I wou l d -- I have that general knowledge, so 

10 I don ' t - - I do n' t know whe t her I was i nfo rmed specifically 

11 with regards to Benghazi, or whether that's j ust something I 

12 wou l d have assumed. 

13 Q Fair enough. Do you recall be i ng told by anybody 

14 that i n ligh t of the FBI investigation tha t yo u should or 

IS should not say anything about t he Benghazi attacks. i n other 

16 words -- th at was a bad questio n . 

17 In other words, were you told by anybody t hat t he 

18 pendency of the invest i gation shoul d, I thi nk, affect , in any 

19 way, the public statements about the attacks? 

20 A I do recall. at l east one email chain where either 

21 someone from the FBI or DOJ did ask whe t her fo l ks within DOJ 

22 and /or FBI were involved in clearing guidance because of 

equities related to the investigat i on . yes. 

24 Q Do you recall ever being told that you could not 

25 make a statement about the attacks in Benghazi because of the 
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pendency of the FBI investigation? 

2 A I don't recall. 

3 Mr. Missakian. I understand I ' m at the end of my hour. 

4 I just have one l ast document. Should I mark it and question 

5 her and then I can turn i t over to you? 

6 Ms. Sacl1sman Grooms. That's fine with us. Are you 

7 okay? 

8 Ms. Mee han. I'm okay, yeah. 

9 [Meehan Ex·hi bit No . 6 

10 was marke d for identification.] 

11 BY MR. MISSAKIAN : 

12 Q Ms. Meehan, I have just marked as exhibit No. 6, a 

13 multi-paged document, with document control number (05415285. 

14 Once you have had a chance to re view it , just l et me know. 

15 Mr. McQuaid. You are not marking the one that is the 

16 exhibit. 

17 

18 

19 

20 

2 1 

Ms . ~1eehan. No. Okay. 

Q 

A 

Q 

BY MR. MISSAKIAN: 

Okay? 

Yep . 

All r ight . Let's start with the basics. We are 

22 looking at what appears to be one email. Well, no, multiple 

? .., _ .) emails. Start at the back and work our way forward. The 

24 email beginning on the seco nd to last page, this is an email 

25 from- · dated Septembe r 14, 2012, at 7:11p.m. I 
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don't see you being a recipient on this email. Having read 

2 it. do you recognize i t as something you received back then? 

3 A I can see that I'm not a party to the email. I do 

4 recall being forwarded a copy of this email from one of the 
I I 

5 recipients, but do not recall ever being added in as a 

6 participant on the chain. 

7 Q Okay. Do you recall being forwarded a copy of 

8 Mr. - email? 

9 A Of the overall email in some form or another. 

10 Q Okay. And how do you recall that? 

II A In my preparation to appear today, I was provided a 

12 copy of an email that appears to be this email that was 

13 forwarded to me by one of the recipients of the email, if 

14 that makes sense. 

IS Q It does make sense. Who forwarded the email to 

16 you? 

17 A Eri n Pe lton. 

18 Q And do we have that email? 

19 Mr . McQuaid. I don't know. 

20 BY MR. MISSAKIAN: 

21 Q And did you have any conversation with Ms. Pelton 

22 about the email prior to you receiving it? 

A Prior to her forwarding me the email? 

24 Q Yes. 

25 A Not that I recall, no. 
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Q Do you know why she se nt it to you? 

2 A My reco l lec t ion, my recol lecti on based on the 

3 context of th e emai l , as I was able to review it , was that 

4 s he noticed that I was no t i ncluded on the ema i l and was 

5 forwarding i t for si t uational awareness. 

6 Q I see. All right, let 's go through the sender and 

7 the recipients here in a little mor e detail. Th is ema il 

8 now we a r e on the first page . This email is coming from Ben 

9 Rhodes on September 14 , 2012 , at 8:09p.m. 

10 A Uh-huh. 

11 Q And let's just go t hrough the recipi ent l ist . Who 

12 is-? 

13 A - was a member of the White House 

14 commu nica tions staff who was the liaison between t he White 

15 House and the networks as it related t o things like Sunday 

16 shows appearances and interviews. 

17 Q And then there is what appears to be a title or 

18 po ssi bly a group , NSC Dep uty Press Secre tary. Who is that? 

19 A At this partic ula r point in time, I believe that 

20 would have been Caitlin Hayd en . 

21 Q I s there a r eason why her name wou ld n' t appear , as 

22 opposed to her title? 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

Tha t's a tec hnical question . I don't know . 

And who is David Pl ouffe? 

David Plou ff e at the time was a memb er of the White 
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Hous e s t aff . I didn ' t have any i nteract i on with him and 

2 don' t know what specifically his job was. 

3 Q Di d you have any interac t ion with him at al l 

4 regarding Ben ghazi du r ing the period we have been ta l ki ng 

5 about? 

6 

7 

A 

Q 

8 is that? 

9 A 

I d i d not . 

We know who J ay Car ney is. J ennif e r Pa lmi eri . who 

At th i s po i nt in t ime. s he was the Depu t y 

10 Communications Director with i n t he Wh i te House Commu nicat i ons 

11 Office . 

12 

13 

14 

Q 

A 

Q 

And Jos hua Ear nes t, what was his title at the time ? 

At t he t i me. he was Dep uty Press Secr eta r y . 

Okay . And the n the next name. and I'm sure I wil l 

15 mis pronounce i t . 

16 A Yes, t hat's ac t ua l ly spot on. At t he ti me.-

17 was Ben Rhodes's administ r ative assistant. 

18 

19 

Q 

A 

And--? 

At t he t ime, I be l ieve th at - was Jay Carney' s 

20 admi nis t rat i ve ass i s t ant . 

21 

22 

23 

24 

25 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

And 

I don't 

I do n' t 

And we 

7 

know who that i s 0 

7 

know who t hat i s 0 

know who Er in Pelton i s ' and -
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- ? 
2 A , I believe at the time, was one of 

3 the administrative assistants in Denis McDonough's office. 

4 Q To your understanding, what are we looking at in 

5 th i s email from Mr. Rhodes? 

6 A Well, again, just for the record, I'm not a party 

7 to the email. But based on the conte xt , it appears to be the 

8 press guidance that would be provided to Ambassador Rice to 

9 use as the basis for preparation for her appearance on th e 

10 Sunday show . 

II Q And you're basing that on the fact that t he subjec t 

12 l i ne reference to "prep call with Susan Satu r day at 4 p. m. 

13 Easter n"? 

14 A Yes, and the context of what is included in the 

15 email, and the originating email from - which 

16 includes all of the logistical information for her appearance 

17 on the Sunday shows. 

18 Q Do you have any insight as to how Ambassador Rice 

19 was selected to appear on the Sunday talk shows as opposed to 

20 Secretary Cl in t on or anybody else? 

21 A I do not. I do not believe I was a party to those 

22 discussions . 

23 Q Do you recall reviewing this document at the time? 

24 I mean, you recall it bei ng forwarded to you, but do you 

25 recall doing anything with it once you received it? 
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A I certainly don't recall doing anything with it 

2 once I received from it Erin Pelton, no. 

3 Q And prior to this going out, would there have been 

4 a discussion wi th Ambassador Ri ce about the types of 

5 questions tha~ she could be expected to receive on t he Sunday 

6 talk shows, or was that just assumed based on the course of 

7 events that week what would be talked about? 

8 A I wasn ' t part of any prep that Susan did, so I 

9 can't say specifically, but genera l ly, when we are prepping 

10 for the Sunday shows. yes. we would, much like I ha d 

11 described in the process ear l ier, when coming up with and 

12 compiling press guidance. we would discuss what we think are 

13 likely questions to be asked . 

14 Q Would those, the likely questions that would be 

15 asked, would those be in formed by t he actual questions, for 

16 example. Jay Carney had been receiving at his press 

17 conferences during the week? 

18 A They cou l d be, yes. 

19 Q So you folks would be aware of what he was asked 

20 and what he was sayi ng, and wo ul d you all have transcripts of I I 

21 those press conferences? 

22 A Transc r ipts are available. Whether Ambassador Rice 

had them. I couldn't say. 

24 Q I n the first section. "goals," is this a typical 

25 format for this type of document where you have goals and I 
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know you had used the term "top lines" previously in the 

2 interview. And then you've got Q&A that follows. Is this a 

3 typical format that the NSC press office would follow in this 

4 kind of circumstance? 

5 A Yes, it is. 

6 Q Okay. So what does the "goal" section mean? 

7 A So, generally, goals would be the purpose of why 

8 the individual is appear i ng on the Sunday s hows, what sort of 

9 the end goal is of the appearance. and what you're trying t o 

I 0 convey . 

II Q And what are the top lines? How do you define top 

12 lines? 

13 A So top lines. the best way to describe them is to 

14 also reference the Q&A . Q&A would be specific questions that 

15 we think an individual may be asked. Top lines are more 

16 general, sort of context for the overall issue at l arge. 

I 7 Q And l e t's look at the goals section . One part of 

IR this that has received quite a lot of attention is the second 

19 bul l et point there. And I will quote . it: "To underscore 

20 that these protests are rooted in an Internet video, and not 

21 a broader failure of policy." 

22 Do you have any understanding of what Mr . Rhodes meant 

23 to conv ey by tha t s tatement? 

24 A I certainly don't want to speak for Ben. I can say 

more generally , looking at the date , this was Fr i day, 
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18 

19 

20 

21 

'' 

103 

September 14, and looking, again, as I rev i ewed t he press 

guida nce here, that t he context of this particular point in 

ti me i s t hat, agai n , we had seen mu lt ip l e outbreaks of 

violence agai nst multipl e diplomatic f ac il ities in Ca i ro, i n 

Benghazi . in Tunis i a, and Yemen, and Sudan, and Pak i stan, and 

e l sewhere, so this would have been -- t his entire package 

would have been designed to address not only what had 

happe ned i n Benghaz i specifically, but the administra t ion 

res ponse to t hese outbreaks of vi ol ence and th reats aga i ns t 

Ame r ican ci t izens mo re broadly across the region. 

Q And from the context, do you have any understanding 

what he was r eferr i ng to when he says "and not a broader 

failu r e of policy"? 

A Agai n , f r om t he context of t hi s, yes . t hat t his 

would have been t o say that there was a specific reason t ha t 

there was an outbreak of vio l ence in these pa r ticu l ar areas. 

And tha t it was no t a broader failure of the Pr esiden t 's 

policie s i n t he regi.on . 

Q Okay , what policies do you believe he was referr i ng 

to? In other words, for example, t his cou l d be refe r r i ng to 

the po l icy behind goi ng i nt o Libya i n the first place. It 

could be the policy relating more ge nerally to the wa r on 

23 ter ror. Do you have a sense of what po li cy he was r eferri ng 

24 to he r e? 

25 A I don't want to specu l ate beca use I don't know what 
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12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Ben was referring to in particular. 

Q Okay. Thank you. I don't have any furthe r 

questions on this document. And if you give me a moment to 

go over my notes , I may be done completely. 

A Sure. Of co urse. 

[Disc uss i on off the record.] 

BY MR. MI SSAK I AN: 
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Q Jus t one followup question. My colleague wanted me 

to clarify something, and it's a good point. I believe you 

testified that you know for ce r tain that Ambassador Rice at 

least received one document for her preparation for the talk 

s hows . I s th is what we have marked as exhibit 6, th at one 

document you know she received? 

A So to clarify, to the po i nt that you and I 

discussed, I can conf irm that Erin Pelton, who was he r 

spoke sperson , received th is document. In looking at the 

docume nt, I do not see Ambassador Rice pe r sonally list ed i n 

the recipient l i ne. And Rexon, who was also on her staff, 

obviously received this docume nt, as he is the person that 

produced it. So I can't say whether this was prese nted to 

her , but I would have a hard time believ ing that this 

wo uldn't have be en passed on to her by her staff. 

Q Okay. Thank you. Anything else? 

Ms. Clarke. No. 

Ms. Sachsman Grooms. Off the recor d. 
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[Disc ussion off the record.] 

2 EXAMINATION 

3 BY MS. SACHSMAN GROOMS: 

4 Q Let's go back on. Just to rei ntrodu ce myself. my 

5 name is Susanne Sachsman Grooms. I'm with the minority 

6 staff, and we wanted to thank you for coming in vo luntarily 

7 for the transcribed interview . 

8 I want to start by going through a couple of these 

9 exhibits that you have already been thr ough . 

10 A Okay. 

11 Q So let 's start with exhibit 3. 

12 A Okay . 

13 Q And for the record, exhibit 3 contains an email 

14 from Jacob Sullivan to Ben Rhodes, you, and various others 

15 from September 11th of t he night of the attacks at 9 : 32, with 

16 a statement which was a proposed statement for Secretary 

17 Clinton for that evening. 

18 A Uh-huh . 

19 Q I want to call your attention to the language that 

20 was discussed in the previous round. "Some have sought to 

21 justify" -- and I'm quoting-- "Some have sought to justify 

22 this vicious behavior as a response to inflammatory materia l 

23 originating in the United States. The United States deplores 

24 any intentional effort to denigrate the religious beliefs of 

25 others. Our commitment to rel igious tolerance goes back to 

I 
I I 
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the very beginning of our Nation . " 

2 When Secretary Clinton testified before the committee on 

3 October 22, she testified about that language, which was 

4 i nc luded both in that statement the night of the attacks, and 

5 in the following day. And she said. and .I quote and I 

6 will just quote a long thing. "Du r ing the day on 

7 September 11, as you did mention. Congressman, there was a 

8 very large protest at our Embassy in Cairo. Protesters 

9 breached the walls. they tore down the American flag, and it 

10 was of grave concern to us because the inflammatory video had 

II been shown on Egyptian televis ion . which has a broader reach 

12 than just inside Egypt. And if you look at what I said I 

13 referred to the video that night in a very specific way. I 

14 said, quote," -- and she is quoting - - "'Some have sought to 

15 justify t he attack because of the video. I used those words 

16 deliberately not to ascribe a motive to every attacker. but 

17 as a warning to those across t he region that there was no 

18 justifica tion for further attacks.'" 

19 Is Secretary Clinton's explanation consistent with your 

20 understanding of the time -- at the time of what that 

21 statement was meant to mean? 

22 

23 

A 

Q 

It is. 

Okay. And what di d you think the purpose of the 

24 language was. and what do you think it conveyed? 

25 A I think . as I sit here today and recall. it was in 
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response to the fact that there had not only been the attack 

? against the facility in Benghazi, but a large and frightening 

3 attack against our Embassy in Cairo. The r e wa s also, as I 

4 recall it now, a great deal of worry inside the 

5 administration that there would potentially be further 

6 attacks. or protests. or incidents outside of ot he r 

7 diplomatic fac ili t i es i n the region . It's, obviously , a very 

8 volatile region. And part of what we were doing ·i n ou r 

9 public language was see king to tamp down inflammatory 

10 rhetoric in the region and do everyt hin g we could to ens ur e 

11 that there was an environment that would not l end itse l f to 

12 further attacks based on this video or people usi ng this 

13 video as an ex cuse. 

14 Q I'm going to move off of t l1at exl1i bit. 

15 A If I cou ld jus t note one thing for the recor d . 

16 Q Sure. 

17 A You know, as we sor t of discu ssed in one of t he 

1~ earlier sessions, I think that was somewhat prescien t in th e 

19 se nse that there were, in fact, quite vi olent attac ks against 

20 multiple other diplomatic facilities in the regio n as tha t 

21 week went on . and that was, you know, al ways a conce r n i n our 
co 

22 111 i n d w a s how do we Ve v e r y t h i n g t h a t we c an to e n s u r e t h a t 

23 there wasn't further loss of life, you know , of Amer ica n li f e 

24 in these other areas. 

Q Let 's talk for just a couple of minu te s and I know 
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we have gone through it in great detai l . about t he night of 

2 the attack. I understand that you don't have specific 

3 recollection at this point of detailed conversations. but can 

4 you give us a sense of the feeling that wa s in the building 

5 on the night of the attacks. and sort of the sentiment. your 

6 primary focus. the focus of your colleagues? 

7 A Sure. So I will sort of break t hat down into a 

8 couple of separate answers. My responsibility and my primary 

9 responsibility was to help coordinate among the i nteragency 

10 what the public response would be to incoming inquiries from 

II the press. and then as time wen t on and it became clear how 

12 serious the situation was. at that poi nt. it becomes no t an 

13 issue of simply responding to incoming inquiries. but. you 

14 know. the need for the President and others to proactively go 

15 out and address the American people. 

16 So my primary role would be to interact with my 

17 counterpar ts at various national security agencies that had 

18 an equity in what was occurring . and to wor k with others 

19 internally to ensure that as there were public products. t hat 

20 the appropriate people had the opportunity to review them. 

21 

22 

With regards to the sentiment overall. you know. t he re was a 

lot of anguish and sadness. 

23 There was a lot of confusion in the sense that you have 

24 a lot of information coming in. You had two Fo r e i gn Service 

25 officers who were unaccounted for for a period of time, 
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trying to track down where they were and what had happened to 

2 them. For me personally, you know, I interact . obviously, 

3 with the press secretaries at the State Departmen t . Those 

4 were individuals who worked in the same bureau as the two 

5 Foreign Service officers who were killed. So t here was a lot 

6 of sadness, anxiety, confusion, anger on that end as we ll. 

7 Q Was t here -- and perhaps your role was really more 

8 on the communications side, but was there a sense of urgency 

9 with in the building to make sure that the United States, as a 

10 whole, responded in a way that was quickly to save the peop le 

11 who were there and to protect human life? 

12 A Yes, absolutely . I can say that as I note d 

13 earlier , I don't recall specific meetings and conversations, 

14 but I do recall very clearly that the sentiment passed down 

15 from Ben was that everything that could be done was being 

16 done; that there was an urgency, again, in not · only trying to 

17 r·esolve the situation in Benghazi, but doing everything t hat 

18 we could as a government to look across the region t o see if 

19 there were other facilities that wou l d be in need of 

20 assistance, and doing everything we could to ensu re that we 

21 would not be faced with the same situat i on, you know, at 

22 other diplomatic facilities across the region . 

23 Q And we saw yo ur emails from the night of the 

24 attacks. They -- it's clear that the deaths impacted you 

25 personally, emotionally. I don't want to go i nto that in 
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detail. But is that a fair description? 

A Yes. 

3 Q And once you learned of those things , you . despite 

4 an emo t ional reaction. you co ntinued to work. Is t hat right? 

5 A That's correct. 

6 Q 
we"'~ And I know there~ a lot of questions about wl1a t 

7 time you went home. Certainly, we saw emails from you well 

R into the night and the early morning until maybe 12:42 a.m. 

9 on September- 12, a.nd t l1en it l ooks like the email traffic 

10 star t ed back up again around 5:00a.m. on September 12. Does 

11 that sound right? 

12 A Yes. I don't reca ll spec i fic ti mes. but yes. the 

13 general timeframe sounds accurate. 

14 Q So I don't wa nt there to be a mis i mpression that 

15 you weren't, you know, still working. You were wo r king very 

16 hard and diligently that night. Is that acc urate? 

17 A Tha t is acc ura t e , and t ha nk you . yes. I t hi nk it 

18 was part of the difficulty in recollecting specific 

19 conversations and affixing t hem to certain moments in time is 

20 that there was very little sleep across. you know. an 

2 1 ex tended period of days. as I mentioned . There was a lot of 

22 concern and a lot of ac t ion bei ng taken to prevent si milar 

23 occurrences at other pl aces across the region. So it was 

24 

')­_) 

pr etty much a nonstop effort for an extended period of time, 

and that t ends to bleed together when you look back 3 years 
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ago. 

2 Q And you 're speaki ng for yourse l f on that, but was 

3 that sort of a sha red feeling that you have about all of 

4 th e all of your colleagues? 

5 A Based on , you know, wh at I observed, yes. Th at 

6 would be accurate . 

7 Q I want to shift t o exhibit 4. And exhibit 4 is, 

8 just to remind the record, is an ema i l f rom you on Friday, 

9 September 14 at 3:46 to Ben Rhodes and Tommy Vietor with 

10 Libya - - su bject line , "Libya fo r Tor ia." We spent a l ot of 

11 time on this befo r e , so I don't want to belabo r the po in t , 

12 but there , in that f i r·s t sentence you say, "I think a l ot has 

13 been spinn i ng down there t hat I might not be looped into." I 

14 know somet imes people hear the word "spinning" and they start 

15 wondering what exact l y that means . Can you maybe explain to 

16 us what yo u meant by t hat? 

17 A Sure . in looking at this now from the context what 

18 I was referring to, as I said earlier. Ben Rhodes and Tommy 

19 Vietor, to whom this email is addressed, both sat i n the Wes t 

20 Wing. whereas I sat in t he EEOB. you know, so rt of across the 

21 stree t , i f you will. So , by nature, of both of their 

22 positions and their physical l ocation . they would have had 

23 access t o i nformation, people perhaps stoppi ng by the ir I I I 

24 office that I would not hav e had access to. So whe n I said I 

25 think a lot has been spinning down there. that simply means 



11 2 

meetings, information, conversations that they would be aware 

2 of that I wasn't. And wanting to ensure that before any 

3 information was passed back to the State Departme nt , that I 

4 had done my diligence in ensuring t hat people who had access 

5 to information that I may not have had access to,· had an 

6 opportunity to review this to ensure that there was nothing 

7 that, based on their prerogat i ve , needed to be upd ated. 

8 Q And there is a line in here that says "Especially 

9 after the discrepancy between Jay's points and the Hil l 

10 comments." I understand you can't remember what exactly 

II that's about. I ' m going t o show you a document. We will see 

12 if this refreshes your recollection, or i f i t 's not the right 

13 th i ng . We are marking this exhibit 7. 

14 A Ok ay . 

15 [Meehan Exhibit No. 7 

16 was marked for identifi ca tion.] 

17 

18 Q 

BY MS . SAC HS MAN GROOMS: 

And for the record, exhibit 7 is St ate Depar tment 

19 document numbe r C5579559 . 

20 A And j us t so I am clear for the record , t he second 

2 1 page i s bl ank. 

22 

23 

24 

Q 

A 

Q 

Yes. 

Okay. 

I believe we will never fu ll y understand all of the 

25 State Department ' s document production, bu t it does seem to 
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have some kind of a - -

2 A Ide ntifying number. 

3 Q Something on it, yes. Gibberish language . 

4 A Okay. 

5 Q This is an ema il from Kimberly Dozier from AP to 

6 Shawn Turner at ODNI on Friday, September 14, at 10:34 a.m. 

7 The subject line i s: "Representative Jeff Duncan, R-North 

8 Carolina sa i d State Department had warnings of the attack 

9 48 hours." 

10 And it appears that it gets forwarded to you by . Shawn 

II Turner at DNI, as well as some other individuals. The 

12 question from AP was, and I 'm qu oting, "Hey t here -- at a 

13 hearing on Fort Hood just now, Rep. J eff Duncan, R-N .C., said 

14 State Depar tment had warnings of the attack 48 hours --

15 apparently repeating the claim in the Independent, but he 

16 didn't source it to the Independent -- just said it as if it 

17 were fact . Can you clarify again? " 

18 I t says, underneath that, "Also, I understand you guys 

19 reached out to Matt Lee last night telling him the 

20 Independent report was wrong. Unfortunately, that didn't get 

21 to me until I wasted some time chasing it, so please loop me 

22 in too." And then that was sent on to you by Shawn Turner 

23 "FYI," he says, "Trying to find out where this i s coming 

24 from. " 

25 So this appears to me to be a reference to a statement 
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that Representative Jeff Duncan had said repeating the claim 

in the Independent story about the State Department having 

warnings of the attack 48 hours beforehand. Does that seem 

r i ght? 

A Yes, that's an accurate characterization of the 

email, yes. 

Q Does this refresh your recollection as to what you 

were talking about when you referenced Hill comments? 

A Unfortunately, it does not. I don ' t - - I truly 

10 don't recall what I was referring to. It's possible this was 

11 it. but I just don't remember . 

12 Q The --

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A I wou l d say that it does appear that in the emai l 

chain that you're referring to, the one where I emailed Ben 

and Tommy, there is a question in that press guidance that 

does specifically address the email chain from the AP 

reporter . 

Q Yeah, so in exhibit 4, in that press guidance below 

where you say "Especial l y afte r the discrepancy between Jay's 

points and the Hill comments." There is a question, and the 

question is: "What's your response to the Independent story 

that says we have intelligence 48 hours in advance of the 

Benghazi attack that was ignored?" 

And then answer. and I believe you said in the prev i ous 

round. that you would have obtained the answer to that 
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RPTR BAKER 

2 EDTR HOFSTAD 

3 [1:17 p.m.] 

4 BY MS. SACHSMAN GROOMS: 

5 Q And so , from this, it appears that what happened 

6 was that Tommy Vietor got in a version at 5:09 and then that 

7 he edited it , and that was hi s initial round of edits at 

8 6:21. Is that an accurate reading? 

9 A Yes , it is. 

10 Q The emai 1 exchange goes on. And, at some point, 

11 Ben Rhodes, now on the first page, at 9:34p .m., sends an 

12 email around that says , "Al l, sorry to be late to this 

13 discuss i on. We need to resolve this in a way that respects 

14 all of the relevant equities , particularly the 

15 investigation." And, at t ha t point, they decide to loop in 

16 Depa r tment of Justice on this email . 

17 Is that a good description of what the NSC's role was in 

18 this process? 

19 A Yes. In fact, the first line t hat Ben writes --

20 well , the second l ine -- "We need to resolve this in a way 

21 that r espects al l of the re l evant equities, particularly t he 

22 investigation . " The NSC takes a coordinating role to ensure 

23 t hat anyone throughout the interagency who, as I said 

24 earlier, has an equity is able to review, to provide input, 

25 to c l ear on it. 
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In this case, you know, DOJ was event ually looped into 

it because they obvious l y have equities as related to the 

invest i gation. So , yes, that is an accurate representation 

of the NSC role. 

118 

Q Let's go to the Ben Rhodes email. It's going to be 

exhibi t 6. 

[Meehan Exhibit No. 6 

was ma r ked for i dentification.] 

BY MS. SAC HSM AN GROOMS: 

Q The email tha t came i n wit h the HPSC I white paper 

ta lk ing points for use with the media comes in at 5:09. On 

September 14, it looks li ke Ben Rhodes sends out the email 

th at ' s exh ib it 6, subject line, "RE: PREP CA LL with Susan, 

Saturday at 4:00p.m. ET," at 8:09p.m . 

And it l ooks like in the second page there's a questio n : 

"What's your response to t he Independent story that says we 

have intelligence 48 hours in advance of the Benghazi attack 

that was ignored? Was this an intelligence failure? " 

And the answer to that question says, "We are not aware 

of any actionable inte l ligence indicat i ng that an attack on 

the U.S. Mission in Benghazi was pla nned or immine nt . The 

curre nt ly available in f ormation suggests that t he 

demonstrations in Benghazi we r e s pontaneously i nspired by t he 

protests at the U.S. Embassy in Cairo and evolved into a 

direct assault against t he U.S. consulate and subsequently 
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its annex." 

2 My read i s that the sentence was cribbed in some vers ion 

3 of t he first sentence from that HP SC I talking points. Does 

4 that look right to you? 

5 A Yes, it does. Uh-h uh. 

6 Q And that was n't the final ve rsion of the ta lking 

7 points, but it was, in fact , the one that was the most recent 

8 one at the time . 

9 

10 

A 

Q 

That's correct, yes. 

And is t ha t the process that you've been basically 

11 explaining to us throughout the day, righ t ? You wou ld get in 

12 additional information from different agencies that was 

13 substantive, and you would then add that additional cleared 

14 information into whatever was the most recent updated version 

15 of the guidance that was going out? 

16 A Yes, that's absolutely correct. We would 

17 inco rpora te any updated i nformation from anyone i n the 

18 interagency who had relevant i nformation and requested to 

19 make an update. And it would be our responsibility to ensure 

20 that that information is included in any of the multiple 

21 versions of pres s guidance or talking points that are being 

22 circulated at any given point in time. 

23 Q And once information like a talking point gets 

24 c lea red through the in teragency, do you then need to reclear 

25 i t every ti me you use it, or do you just use the cle a red 
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in formation until you have an upda te? 

2 A So, in an instance like this where the re ' s r apidly 

3 changing information, we would cl ear, certainly, at a 

4 minimum, on a daily basis before each of the daily press 

5 briefings. That would be recirculated to everyone within the 

6 interagency that had a role in initially draft i ng, edit in g , 

7 or clearing, even if they did not provide in puts the last 

8 tim~ around because they may now have information that's 

9 relevant. And, generally, before individuals are doing an 

10 appearance, for example. the Sunday shows. that 's information 

11 that we would ensure is up to date before someone uses it in 

12 that capacity, yes. 

13 Q Now. I 'm going to assume that there were very often 

14 during this who l e time period time constraints and you al l 

15 were working ve ry quickly to get out pres s guidance. Is that 

16 accurate? 

17 

18 

A 

Q 

Yes, that is accu rate. 

And sometimes the news had stories and you were 

19 respondin g , and that would accelerate your timeframe? 

20 A Yes, absolutely, particu l arl y in cases like the 

21 Independent story, which was referenced earlier. where there 

22 is information that we know to be incorrect or be l ieve to be 

23 incorrect at a certain per iod of time. We do everything we 

24 can to correct that so it doesn't, sort of, harden i n the 

25 minds of people, when we know that it is not accurate to the 
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best of our knowledge at that point in time. 

2 Q And that Independent story -- you know, we have 

J seen email chains where DNI, Shawn Turner was pus hing back 

4 very aggressive l y against that. Is that accurate? Does that 

5 reflect yo ur recollection? 

6 A Based on, sort of, tl1e ema il s that I ' ve seen today 

7 and my recollect i on, yes. 

8 Q As you were worki ng quic kly, how seriously did yo u 

9 personally re view the accuracy of the s t atements and the 

10 ta l king points t hat you were work ing on wi th respect t o the 

11 attacks in Benghazi? 

12 A Well, I take my work very ser i ous l y. It's 

13 ul ti mately my responsibility to ensure that anyone who has 

14 knowledge or an equity has an opportunity to review it . So, 

15 certa inl y, I do a c l ose review . but I rely on policy experts, 

16 on i ntelligence expe rt s, substantive experts, to ensure that 

17 the under l ying substance of whatever we're saying public l y is 

18 accurate and factua l . 

19 

20 

21 

22 

7-. --' 

24 

Q And so is it fair to understand that your ro le is 

no t i n persona l ly de t ermi ning whether the information is 

accu r ate but instead in maki ng s u re the in f ormation gets to 

the relevant agency so that they can check on whether t he 

info rmati on i s accurate? 

A Yes, to an extent. Certainl y , if I see things 

25 within a statement or a press guidance that contradicts 
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information I've seen in another area, it would be my 

2 responsibility, not necessarily to be the arbiter of that, 

3 but to raise the contradiction to someone's attention and 

4 say, there appears to be a difference of opinion, or, this 

5 does not appear to have kept up with changes I've seen in 

6 other documents. And someone would need to ultimately weigh 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

in and provide a decision based on their substantive 

knowledge. 

Q So you would flag things, but would you rely on the 

agencies that were providing the information pursuant to 

their, sort of, substantive areas for the overall substance 

of the information ultimately? 

A Yes. Each agency would be responsible for clearing 

whatever the overall package is. That does include 

substantive experts from the NSC who would have an 

opportunity to weigh in on it, as well. But, yes, there 

would have to be clearance from each of those relevant 

agencies. 

Q Did you have a concern or any concern that anyone 

else at the NSC was not adequately concerned about ensuring 

the accurac y of any statement or speech that was related to 

t he attacks in Benghazi? 

A Absolutely not. In fact, every sort of instruction 

t hat we re ceived -- you know, the instruction always when 

we 're dealing with the public is that information needs to be 
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factual. it needs to be accurate. I f we think that thi ngs 

might influence what an assessment is lead i ng to a change, we 

should be up front and say that this is l i ke ly to change as 

we gather more information. 

But I do recall, on that particular day and in the days 

after. there was a sense of not only urgency with rega rds to 

w1lat was happening on the ground but also. sort of, an 

extra-meticulous look at everything that we we r e putti ng out. 

Because there was a lot of information coming in; you know, 

there were contradictory press repor t s, i nfo rma t ion comi ng 

from all sorts of sources. And we had a particular 

responsibility to ensure that what we we re putting out was an 

accurate reflection of what the U.S . Government believed to 

have happened and not. sort of , based on open sources and 

other information. 

Q In any of the statements and the ta lk i ng points 

related to the at t acks in Benghaz i that you cleared on or 

drafted, did you ever intentionall y insert information that 

yo u knew to be inaccurate or misleading? 

A No. 

Q Were you ever asked or ordered to intentionally 

insert information that you thought wou l d be inaccurate or 

misleading? 

A No. 

Q Did you ever remove any accurate i nformatio n t hat 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

you knew caused the remaining information to be inaccurate or 

misleading? 

10 

A No. 

Q Were you ever asked or ordered to remove any 

inaccurate information that you knew caused the remaining 

information to be i nac curate or misleading? 

A No. 

Q It's been alleged that the administration created a 

false narrat i ve, that the YouTube video mocking the Prophet 

Mohammed played a role in the attack in Benghazi. What's 

ll your response to that allegation? Did the administration 

12 create a false narrative? 

13 A No, absolutely not. I can say that, from my time 

14 working there. you know, this was a situation where you had a 

15 lot of information coming in; there were a lot of emotions . 

16 You had had a large demonstration and penetration of the 

17 compound wall in Cairo . As the days wen t on. there were, as 

18 I said, violent attacks against multiple other diplomatic 

19 facilities in the region. 

20 And this was a group of people throughout the 

21 interagency, across multiple agencies, doing their best to 

22 provide accurate information, updating that information as 

23 new informat i on became available. And to the extent that 

24 there were comments that needed to be updated based on new 

25 informati on, that was a result of the situation and certainly 
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not any deliberate attempt to mislead. Nothing could be 

2 furt her from the truth, in fact, based on what I saw. 

Q And with specific respect to Be n Rhodes and his 

4 role in messag ing around the attack, there have been 

5 allegations that he crafted a false narrative or tried to 

6 mislead the American public. From your communications with 

7 him the night of the attack and the days follo wi ng, can you 

8 speak to that? 

9 A Sure. 

10 I would say, as a general mat ter, I've worked f or Ben 

11 for 3 yea r s and have never, in any experience on any issue 

12 I 've worked on, had him ask me to do anytHing other than 

13 produce accurate, factual information. 

14 I can also say that, specific to Benghazi, the 

15 i nformation that was provided regarding the assessment of 

16 what had occur red in Benghazi was information that was 

17 provided by the in teragenc y , specifically the intelligence 

!8 community , as a result of their ef forts . What information 

19 they pu t into that I can ' t speak to , but Ben Rhodes was not 

20 the creator or the o rig i n of that information. So any 

21 allegation that Ben was creating a narrative tha t was false 

22 or misleading , it just doesn't hold up. 

23 Q And you were at the NSC, but you are a career 

24 Foreign Se r vice officer. I s that rig ht? 

25 A That's correct. I was on detail to the NSC from 
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the State Department at the time . 

2 Q So you are not a political appointee for this 

3 administration? 

4 A I am not. 

5 Q I ' m going to keep belaboring the point. Did you or 

6 anyone else -- that's wha t we do here. Did you or anyone 

7 else you worked wi th on any statement, talking points, or any 

8 other remark s about the Benghazi attacks make any changes 

9 that we re known at the time to be false? 

10 A No. 

11 Q Did anyone ever pressure you to make any changes to 

12 any statement, talking points. or other remarks about t he 

13 Benghazi attacks that you believed to be false? 

14 A No. 

15 Q And did anyone else working on any statement, 

16 tal king points , or other remarks about the Benghazi attacks 

17 ever tell you that they had been pressured into making 

18 changes that they believed to be false? 

19 A No. 

20 Q Do you have any reason to believe that anyone, 

2 1 yours elf included, working on any of the speeches, talking 

22 points, or remarks about the Benghazi attacks did anything 

othe r than con vey as clearly and completely as they could the 

24 facts based on the best available information at the t i me? 

25 A No. 
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Q At this point. I ' m going to switch over to asking 

2 you a series of questions that we ask every witness that 

3 comes in. As you know, this is the eighth congressional 

4 investigation into the Benghazi attacks, and there have been 

5 a number of allegations about the attacks. Since we continue 

6 to investigate them, we continue to ask these questions to 

7 everyone and see if they have any evidence to support them. 

8 There is a long series of them. so I ' ll apologize in 

9 advance and ask you to bear with me . If you don't have any 

10 evidence, then yo u can just say that; we'll move on. If you 

11 have any, obviously, please speak up. 

12 A Okay . 

13 Q It has been alle ged that Secretary of State Clinton 

14 intenti onally blocked mil itary action on the night of the 

15 attacks. One Congressman has speculate that. and I quote, 

16 "Secretary Clinton told Leon Pa ne tta to stand down," end 

17 quote, and this resulted in the Defense Department not 

18 sending more assets to help in Benghazi. 

19 Do you have any evidence that Sec re tary of State Clinton 

20 ordered Secretary of Defense Panetta to stand down on the 

21 night of the attacks? 

22 A No. 

23 Q Do you have any evidence that Secretary of State 

24 Clinton i ssued any ki nd of order to Secretary of Defe nse 

25 Panetta on the night of the attacks? 
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No. 

It has been al leged th at Secretary Clinton 

3 personally signed an April 2012 cable denying security to 

4 Libya. The Washington Post Fact Checker evaluated this cla im 

5 and gave it Four Pinocchios. its hig hest award for false 

6 claims. 

7 Do you have any evidence t hat Secretary Clinton 

8 personally signed an April 2012 cable denying security 

9 resou rce s to Libya? 

10 

I I 

A 

Q 

No. 

Do you ha ve any evidence that Secretary Clinton was 

12 personally in vo l ved in providing specific instruction on the 

13 da y-to-day security resources in Libya? 

14 A No. 

15 Q It has been alleged that Secretary Clinton 

16 misrepresented or fabricated intelligence on the risk posed 

17 by Qad hafi to his own people in order to garner support for 

18 military operations in Liby a in spring 2011. 

19 Do you have any evidence tha t Secretary Cl in ton 

20 misrepresented or fabricated i ntell igence on the risk posed 

21 by Qadhafi to his own people in order to garner support for 

22 military operat ions in Libya in spring 2011? 

23 A No. 

24 Q It has been alleged t ha t the U.S. Mission in 

25 Bengha zi i ncluded t rans ferring wea pons to Syrian rebels or to 
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other countries. A bipartisan report issued by the House 

2 Permanent Select Committee on Intelligence fo und that , quote, 

3 ''the CIA was not collecting and shipping arms from Libya to 

4 Syria," end quote, and they found, quote, "no support for 

5 this allegation, " end quote. 

6 Do you have any evidence to contradict the House 

7 Intelligence Committee's bipartisan repo r t finding that the 

8 CIA was not shipping arms f rom Libya to Syria? 

9 A No . 

10 Q Do you have any evidence that the U.S. facilities 

I I in Benghaz i were being used to facilitate weapons transfers 

12 from Libya to Syria or to any other foreign country? 

13 A No . 

14 Q A team of CIA security personnel was temporarily 

15 delayed from departing the Annex to ·assist the Special 

16 Mission Compound, and there have been a number of allegations 

17 on the cause of and the appropriateness of that delay. 

18 The House Intelligence Committee issued a bipartisan 

19 report concluding that the team was not ordered to, quote, 

20 "stand down," end quo t e, but that, instead , there were 

21 tactical disagreements on the ground over how quickly to 

22 depart . 

23 Do you have any evidence that would contradict the House 

24 I ntelligence Committee ' s finding that there was no stand-down 

25 order to CIA per sonnel? 
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A No. 

2 Q And putting aside whether you personally agree with 

3 the decision to delay temporarily or think it was the right 

4 decision, do you have any evidence that there was a bad or 

5 improper reason behind the temporary delay of the CIA 

6 security pe rso nnel who departed the Annex to assist the 

7 Special Mission Compound? 

8 A No. 

9 Q A concern has been raised by one individual that, 

10 in the course of producing documents to the Accountability 

1 J Review Board, damaging documents may have been removed or 

12 scrubbed out of that production. 

13 Do you have any evidence that anyone at the State 

14 Department removed or scrubbed damaging documents from the 

15 materials that were prov i ded to the ARB? 

16 A No. 

17 Q Do you have any evidence that anyone at the State 

18 Department directed anyone else at the State Department to 

19 remove or scrub damaging documents from the materials that 

20 were provided to the ARB? 

21 A No. 

22 Q I'm going to ask the question s also for documents 

that were provided to Congress. Do you have any evidence 

24 that anyone at the State Department removed or scrubbed 

25 damaging documents from the mate r ials that were provided to 



I 3 I 

Congress? 

2 A No . 

3 Q It has been alleged that the CIA Deputy Director. 

4 Michael Morel l , altered unclass i fied talking points about the 

5 Benghazi attacks for poli tical reason s and t hat he then 

6 misrepresented his actions when he told Congress that the 

7 CIA. quote. "faithfully performed our duties in accordance 

8 with the highest standards of objectivity and 

9 nonpartisanship," end quote. 

IO Do you have any evidence that CIA Deputy Director Mike 

II Morel l gave false or intentional l y misleading testimony to 

12 Cong r ess about the Benghazi ta lk ing points? 

13 A No. 

14 Q Do you have any evidence that CIA Deputy Director 

I5 Morell altered the talking points provided to Congress for 

I6 political reasons? 

I7 A No . 

18 Q It has been alleged that Ambassador Susan Rice made 

19 an intentional misrepresentation when she spoke on the Sunday 

20 talk shows about the Benghazi attacks. Do you have any 

2I ev idence that Ambassador Rice intentional ly misrepresented 

22 facts about the Benghazi attacks on the Sunday talk shows? 

A No . 

24 Q It has been alleged that the President of the 

25 United States was virtually AWOL as Commander in Chief on the 
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ni ght of the at t acks and that he was missing in action . 

1 Do you ha ve any evide nc e to suppo rt the a ll egat i on t ha t 

3 the Pre sid ent was vir tua ll y AWOL as commander in chief or 

4 mi ssing in actio n on the night of the attacks? 

5 A No. 

6 Q I t has been al leged tha t a team of four milita r y 

7 personnel at Embassy Tr i po l i on th e ni gl1t of the attacks who u.Je'e 

8 considering f l y ing on the second plane to Benghazi were 

9 ordered by their supe ri ors to stand down, meaning to cease 

10 all operations. Mili tary offi c i als have stated that t ho se 

I I four indiv id ua l s were i nstead ordered to remain i n place in , I 

12 Tr ipoli to provide secur ity and medical assistance to t heir 

13 current l ocation. 

14 A Republican staff report issued by t he House Armed 

15 Serv i ces Committee found that , quote, "there was no 

16 stand-down order i ssued to U.S. mil ita ry personne l in Tripo li 

17 who sought to join t he f i ght in Benghazi, " end quote . 

18 Do you ha ve any evidence to contradict t he concl usi on of 

19 the House Ar med Services Comm it tee t hat there was no 

20 s t and-down order issu ed to the U.S. military personnel in 

21 Tl-ipoli who sought to join tl1e fight in Bengl1azi? 

22 A No . 

Q It has been alleged t hat the military failed t o 

24 deploy as sets on the night of t he attack that would have 

25 saved l i ves . 

- I 
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However . former Republican Congressman Howard "Buck" 

2 McKeon. the form e r chairman of the House Armed Services 

3 Committee. conducted a review of the attacks, after which he 

4 stated, quote, "G i ve n where th e troops were. how quic kly the I I I 

I 5 thing all happened, and how quickly it dissipated, we 

6 probably couldn't have done more than we did," end quote. 

7 Do you have any evidence to cont r adict Congressman 

8 McKeon ' s conclusion? 

9 A No. 

10 Q Do you ha ve any evidence that the Pentagon had 

11 mili tary assets available to them on the night of the attacks 

12 that could have saved lives but that the Pentagon leadership 

13 inten tionall y decided not to deploy? 

14 A No. 

IS Q Thank you very much. Let's go off the re cord . 

16 [Discussion off t he record.] 

17 BY MR. MISSAKIAN: 

18 Q Ms. Meehan. I just have a few followup quest i ens 

19 based on what you were just asked. Let's start with 

20 exhibit 3, if you could f i nd tha t somewhere. 

21 Counsel asked you a series of questions about t hi s 

22 document. which began with he r reading you a portion of 

23 Secre t ary Cl i nt on's t estimony fr om her recent hearing before 

24 Congress. And , in that testi mony , Secretary Cl inton offered 

25 an explanat ion of the pu rpose for this statement . And I 
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think you were then asked about your understanding of the 

2 purpose, and you gave one. 

3 What is your understanding of the purpose of this 

4 statemen t based upon? Did you have a conversation with the 

5 person who drafted it, Jake Sullivan? 

6 A I don't r eca ll ha ving a conversation with Jake 

7 Sullivan, but, certainly, it is indicative of th.e general 

8 sense of purpose of what we were trying to convey in those 

9 initial remarks. 

10 Q Okay. And this general sense of purpose. where did 

II you get that from? Was it in a phone conversation the night 

12 of the attacks? Was it in a meeting? Where did that come 

13 from? 

14 A It would have been a --

15 Q Again, not "would have been." Do you have a 

16 specific recollection? 

17 A It was a compilation of what we had been working on 

18 throughout the day. I could not point to any specific 

19 conversation or any specific individual who would ha ve said 

20 it in these exact t erms. As I said, I don't bel ieve that I 

21 was a party to drafting the specific language. But, 

22 certainly, it is an accurate reflection of what I recall to 

be the sentiments at that point in time. 

24 Q Right. And I understand the sentiment that is 

25 expressed in the document. But yo u were asked about the 
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purpose of issuing the statement that included that language. 

2 What is your understanding of the purpose based upon? 

3 Like. for example. the person that drafted the statement 

4 may have had a purpose in his mind at the time he was 

5 drafting it . Do you have any insight into the purpose that 

6 Jake Sullivan had in his mind at the time? 

7 A I certainly can't speak to what was in Jake 

8 Sullivan's mind . But , as I have said several times 

9 throughout this interview. something that was in the back of 

10 all of our minds at that time. fol l owing on not only what had 

11 happened in Benghazi but. again. t he attack or the protest. 

12 the incident at t he embassy in Ca iro earlier that day, was a 

13 concern that there was the potential for further violence and 

14 a spreading of this violence to other faci liti es in the 

15 region and that there was a general need to do anything we 

16 could t o tamp down the rhetoric and prevent that from 

17 happening in the region. 

18 Q Okay. 

19 You were also asked some questions about whether or not 

20 you believe that the United States Government or Ben Rhodes 

21 perpetuated a false narrative about the attacks , and you said 

22 that you didn't believe that occurred . 

?" _ .) 

24 

A 

Q 

Correct. 

I n my mind , in order to reach the conclusion that 

25 you reached, you would have to know everything that Ben 
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Rhodes knew about the attack or you would have to know 

2 everything that the State Department knew about the attack to 

3 reach that conclusion. Were you privy to al l the infor mation 

4 abou t the attacks? 

5 A So I would say a couple things about that. 

6 Number one, I don't know whet her I was pr i vy to all the 

7 information about the facts because I don't know what that 

8 universe of all the information is, so it would be impossible 

9 for me to say. 

10 Certainly, it is accurate to say Ben would have been 

II privy to conversations and briefings that I may not have been 

12 pi-ivy to. But I ~voulcl also say that. aga i n, my 

13 responsibility as one of the coord i nators of t he interagency 

14 means that I would see anything t hat wa s being provided by 

15 other agencies. So when we received assessments from the 

16 intelligence community, that was given from the i r public 

17 affairs officer directly to me. That's not somet hing that 

18 
we...,....\-
~~from Shawn Turner to Ben Rl1odes and tl1en I receiv ed a 

19 version from Ben Rhodes. I saw those direct inputs from t he 

20 agencies. 

21 So I don't see any circumstance that would ma ke it 

22 feasible for Ben Rhodes or anyone e l se. frankly, at the NSC 

or the White House to have made up information or modified 

24 information in a way that you're suggesting. 

25 Q I don't bel i eve I suggested that. If you heard 
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that, then you misunderstood what I was saying . I ' m not 

suggesting that anyone made up information. 
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I'm just saying you reached a conclusion that neither 

Ben Rhodes nor the U.S . Government had perpetuated a false 

narrative. And, i n my mind, maybe not in yours. in order to 

draw that conclusion, you would have to know all of the 

information that Ben Rhodes had or that the U.S. Government 

had. And I'm asking you if you were privy to all that 

information . You said you don't know. 

A Uh-huh . 

Q Okay. Let's focus on some specific items. 

Were you privy to all of the info rmation that was being 

conveyed from the facility in Benghazi to the Embassy in 

Tripoli and then back to the State Department? 

A I have no way to know . 

Q Were you privy to any of that information? 

A I was certainl y privy to information that was 

incorporated in talking points and press guidance and other 

materials th at wou ld have been passed to me by my 

cou nterpa rts at the State Department. 

Q Okay. So would it be fair to say that the 

information you were pri vy to would be circumscribed by the 

information you were receiving via email? 

A I would have received it via email; perhaps during 

the SVTCs that we ' ve referred to in the past, where the 
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interagency communicators gather on the same SVTC just for 

2 ease of process; or phone conversations -- any of t hose 

3 met hods. 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

Q Okay. But as you sit here today, you can't say one 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

way or the other whether you we re privy to all the 

information known about the attacks in Benghazi. 

A Correct. 

Q And you were asked some questions in the l itany of 

questions at the end about the President's actions the night 

of the attac k . Do you have any firsthand knowledge of the 

President's ac t ions or movements the night of the attack? 

A The only firsthand know ledge I ha ve is that he. if 

I remember correctly, conducted a very lengthy phone call 

with Prime Minister Netanyahu of Israel that evening. 

Q This is on the evening of September 11. 

A 

Q 

A 

I believe, to the best of my recollection. 

Okay. Were you present for that conversation? 

I was not, but I was responsible for helping to 

19 coordinate the drafting of the public readout of that 

20 conversation . 

21 Q Were you present to witness any of the President's 

22 movements or actions during the night of the attack? 

23 A I was not. 

24 Q All right. 

25 Mr. Missakian. I don't have any further questions. 
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, I 

Okay. Great. Off the record . 

2 [Whereupon, at 1:47 p . m., the inte r vi ew was concluded. ] 
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